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PROTOKÓŁ 

z LXI w kadencji 2018 - 2024 sesji Rady Miejskiej w Suchedniowie  

z dnia 23 listopada 2023 r. 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA POSIEDZENIU 

lp nazwisko imie status podpis 

1 Adamiec Krzysztof obecny   

2 Bator Monika obecna   

3 Biskup Wiesław nieobecny   

4 Frątczak Lidia obecna   

5 Krogulec Waldemar obecny   

6 Kuszewska Małgorzata obecna   

7 Kutwin Tomasz obecny   

8 Obara Mirosław nieobecny   

9 Pająk Arkadiusz obecny   

10 Pałac Marcin obecny   

11 Salwa Anna obecna   

12 Słoma Paweł obecny   

13 Stępień Małgorzata obecna   

14 Włodarczyk Mazurek Agnieszka obecna   

15 Zegadło Eugeniusz obecny   

 

obecni 13 

wszyscy 15 

procent 86,67 % 

Kworum zostało osiągnięte 
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PRZEBIEG OBRAD 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Miejsce posiedzenia - sala konferencyjna Urzędu Miasta i Gminy w Suchedniowie 

Czas trwania obrad - godz.14:00 - 17:50 

 

Witając zebranych posiedzenie otworzył i przewodniczył mu Pan Krzysztof Adamiec - 

Przewodniczący Rady Miejskiej. 

 

Urząd Miasta i Gminy reprezentowali : 

p. Cezary Błach - Burmistrz MiG 

p. Dariusz Miernik – Z-ca Burmistrza 

p. Urszula Nowak - Skarbnik Gminy 

p. Karolina Gałczyńska – Szymczyk – Kierownik Wydziału Rozwoju i Strategii 

p. Beata Kaszuba - Inspektor ds. edukacji 

 

Zaproszeni goście: 

ks. Dariusz Pląsek – Proboszcz Parafii Suchedniów 

p. Jerzy Żmijewski – radny Radny Powiatu Skarżyskiego 

 

Przewodniczący Osiedli i Sołtysi. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Stwierdzono obecność 13 radnych. 

3. Powołanie sekretarza obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej na sekretarza obrad powołał radnego Tomasza Kutwina. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

4.a. odczytanie projektu porządku obrad przez Przewodniczącego Rady Miejskiej, 

Pan Krzysztof Adamiec - Przewodniczący RM odczytał projekt porządku obrad niniejszej sesji 

(projekt porządku obrad w załączeniu do protokołu). 

Do projektu porządku obrad nie wniesiono uwag i propozycji zmian. 

4.b. głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

głosowanie głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 23 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Adamiec Krzysztof ZA 

2 Bator Monika ZA 

3 Biskup Wiesław nieobecny 

4 Frątczak Lidia ZA 

5 Krogulec Waldemar ZA 

6 Kuszewska Małgorzata ZA 

7 Kutwin Tomasz ZA 

8 Obara Mirosław nieobecny 

9 Pająk Arkadiusz ZA 

10 Pałac Marcin ZA 

11 Salwa Anna ZA 

12 Słoma Paweł ZA 

13 Stępień Małgorzata ZA 

14 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

15 Zegadło Eugeniusz ZA 
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5. Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Miejskiej. 

głosowanie Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Miejskiej. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 23 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Adamiec Krzysztof ZA 

2 Bator Monika ZA 

3 Biskup Wiesław nieobecny 

4 Frątczak Lidia ZA 

5 Krogulec Waldemar ZA 

6 Kuszewska Małgorzata ZA 

7 Kutwin Tomasz ZA 

8 Obara Mirosław nieobecny 

9 Pająk Arkadiusz ZA 

10 Pałac Marcin ZA 

11 Salwa Anna ZA 



5 
 

12 Słoma Paweł ZA 

13 Stępień Małgorzata ZA 

14 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

15 Zegadło Eugeniusz ZA 

 

6. Wystąpienia zaproszonych gości. 

Ks. Dariusz Pląsek - Proboszcz Parafii Suchedniów : Dziękuję za zaproszenie. Ja jestem tylko 

tutaj na sekundę, na chwilę, chociaż powiedziałem tutaj naszej pani, że musi ktoś nad wami 

czuwać, więc będę czuwał tak duchowo bardziej. Natomiast tutaj zostałem zaproszony tylko żeby 

się przedstawić. Jak wiecie jestem nowym proboszczem, od kilku tygodni, więc chciałem właśnie 

się z wami przywitać bo wiem że jesteście wybrani przez naszych parafian ale też parafii chyba, 

które są tutaj sąsiednim parafiami więc jesteś takim przedstawicielami też naszych parafian, tych 

osób które chodzą do kościoła, więc to jest też taka dla mnie ważna, taki moment, że mogę się                        

z wami spotkać przywitać i żebyście poznali mnie i ja mogę poznać was ,też mam to jest taki czas 

teraz, że odwiedzam różnego rodzaju instytucje i szkoły i naszego Burmistrza i Przewodniczącego 

Rady i Straż Pożarną już odwiedziłem, także to jest na końcu chyba, zostawiłem sobie 

najważniejszą część naszego miasta, naszej gminy, naszej parafii a więc Radę, więc jest mi bardzo 

miło was poznać. Nazywam się ksiądz Dariusz Pląsek, jestem tutaj już od kilku tygodni mi się 

wydaje, że kilka osób już poznałem z państwa i mam też taką prośbę że jakbyście mnie spotkali 

gdzieś tak gdzieś tak bardziej prywatnie to podejdźcie, bo chciałem was poznać tak bliżej trochę 

każdego z was, kilka osób poznałem już z Rady, więc jestem tutaj już od kilku tygodni ksiądz 

biskup  tutaj mnie nominował jako nowego proboszcza i jak wiecie na pewno jest wiele rzeczy 

które możemy sobie robić wspólnie, więc ja mam taką nadzieję, że kiedyś właśnie wejdziemy                       

w współprace, bo jak będzie się dobrze układały współpracę. To będzie i dla dobra parafii i dla 

naszego miasta i dla naszej gminy więc to będzie też dla mnie taki ważny moment naszej 

współpracy czy może macie jakieś pytania do mnie bo też jestem, też ktoś żeby może odpowiedź na 

jakieś pytania. Drodzy państwo mamy, ale to bardziej prywatnie, ale jakbyście chcieli coś zapytać 

też, to ja będę służył, jest do mnie kontakt więc, macie kontakt czy przez tutaj przez 

przewodniczącego czy ja mam też udostępnić. Tak więc ja też będę taki dostępny dla was 

wszystkich także dziękuję wam bardzo za możliwość bycia z wami i też jakbyś będę potrzebny 

kiedykolwiek na radzie, to tutaj to zawsze mnie zaproście dobrze. Dziękuję bardzo.  

 

Radny Powiatu Skarżyskiego – Pan Jerzy Żmijewski: Dzień dobry Państwu, dziękuję                               

za zaproszenie, Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, Księże Proboszczu, przede wszystkim 

chciałem powiedzieć dziękuję. Jak  państwo wiecie 10 listopada bieżącego roku odbyła się sesja 

rady powiatu taka uroczysta. 25 lat temu 10 listopada 1998 roku była pierwsza sesja inauguracyjna, 

pierwsza sesja Powiatu. Skarżyski Powiat nigdy nie istniał, ci którzy kochają historię, lubią historię 
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wiedza o tym, że powiatu skarżyskiego nigdy nie było albo był powiat starachowicki albo był 

powiat iłżecki z siedzibą w Starachowicach albo był powiat konecki albo było miasto wydzielone. 

Dobrze się stało, że w 1995 roku patrząc teraz tak z pozycji politycznej, że Suchedniów podzielił 

się i  Gmina Łączna stała się jednostką samodzielną. Również dlatego, że jak przywrócono w 1995 

roku gminę Skarżysko Kościelne, no to stworzyło się 5 gmin na czele ze Skarżyskiem Kościelnym. 

A to był jeden z warunków do tworzenia powiatu, dzięki temu, że inicjatywy mieszkańców, 

parlamentarzystów podejmowane były już od 1990 roku, w 1998 roku po wyborach, utworzony 

został powiat, który tak de facto rozpoczął fizyczną pracę od 1 stycznia 1999 roku. Dlaczego o tym 

mówię, dlatego że dostąpiłem zaszczytu gdzie odebrałem z rąk  przewodniczącego Rady i pana 

burmistrza listu  gratulacyjnego który jako jeden z dwojga radnych,  jesteśmy wszystkie kadencje 

rady powiatu od 1998 roku mam zaszczyt i honor reprezentować mieszkańców miasta i gminy 

Suchedniów przede wszystkim ale nie tylko bo okręg wyborczy, z którego uzyskuje mandat 

również gmina Łączna to również gmina Bliżyn i Skarżysko Kościelne ale przede wszystkim dzięki 

mieszkańcom, to dla mnie tak jak powiedziałem, wielki zaszczyt wielki honor i dziękuję za to,                    

że mam to zaufanie obdarzacie mnie nim państwo, staram się jak najlepiej wywiązywać ze swoich 

obowiązków, bo radny nie  jest radnym po to tylko że przyjść na sesję ale bycie radnym to służba, 

to służba wobec tych którzy zaufali, także tych którzy przychodzą z różnymi problemami, bycie 

radnym to również szkoła życia, bo żeby być radnym trzeba się nauczyć najpierw słuchać, jak się 

człowiek nauczy słuchać to wtedy dopiero może coś powiedzieć, a jak masz coś powiedzieć to 

powiedz to mądrze, nie zajmuj się drobiazgami, sprawami które ciebie nie dotyczą lub twojej 

społeczności, jeszcze raz bardzo serdecznie na państwa ręce, za państwa pośrednictwem wszystkim 

mieszkańcom. Dziękuję za te 25 lat wspólnej pracy dla tak jak powiedziałem dla dobra 

mieszkańców przede wszystkim Miasta i Gminy Suchedniów, kilka słów o tym aby to się będzie 

działo, jak państwo wiecie doskonale jako radni że do 15 listopada każdego roku zgodnie z ustawą  

o finansach publicznych, powiat przygotowuje, Gminy, miasta powiatu przygotowują projekty 

budżetu w powiecie. Została wprowadzona taka zasada że jest projekt uchwały Rady Powiatu 

aktualnie zaktualizowany 369 z 23 marca 2023 roku w którym każdy z radnym dostał prawo                       

do złożenia swoich wniosków, oczywiście z tego prawa korzystam przez te ostatnie prawie że 5 lat        

i drugiego października złożyłem  na ręce  pana Artura Berusa, pana Starosty złożyłem wnioski                 

do budżetu roku bieżącego czyli chodziło o doprowadzenie do remontu ulicy Jasnej wraz                                 

z przebudową chodnika na całej długości, stosownie do porozumienia z Wojewódzkim zarządem 

dróg chcę powiedzieć Państwu, że to jest wniosek który składam konsekwentnie albo                                    

w interpelacjach  albo przez 4 lata od chwili kiedy rozpoczęto remont drogi nr 751, jak dotąd ten  

wniosek jest nieskuteczny, ostatnio otrzymałem odpowiedź zarówno z wojewódzkiego zarządu 

dróg jak i od pana  starosty odpowiedzi które się rozmijają odpowiedź wojewódzkiego zarządu dróg 

jest taka że jest to droga powiatowa i to powinno się zająć tym wyłącznie powiat a powiat mi  

udziela odpowiedzi że konieczne jest porozumienie. No to idąc za tym śladem kolejne moje 

wystąpienie do Wojewódzkim Zarządu Dróg i z  tego pisma wynika, że tak my się włączymy                         

do realizacji przebudowy ulicy Jasnej wraz z przebudową chodnika na całej długości pod 

warunkiem że powiat podpisze stosowne porozumienie. Według mojej wiedzy do dnia dzisiejszego 

takiego porozumienia nie ma szkoda bo wielokrotnie rozmawiałem na ten temat z członkiem 
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zarządu powiatu, który opowiada za drogi z Panem Tadeuszem Bałchanowskim. Szkoda, że tego 

porozumienia nie ma. Jestem rozczarowany tym, że w projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej  

na lata 2024-35 nie znalazł się punkt, który z Panem Burmistrzem od paru lat staramy się aby 

wspólnie z PKP PLK zrealizować czyli zrobienie objazdu przez w kierunku ulicy Langiewicza dalej 

Parszowa pod tory kolejowe, budowa wiaduktu, ostatnio otrzymałem odpowiedź od pana starosty 

że opracowana jest dokumentacja będzie opracowana dokumentacja w roku bieżącym natomiast 

brak jest realizacji ze strony PKP PLK. Choć powiem że znowu tu mam pewien niedosyt bo minęło 

5 lat i to co w kwietniu 18 kwietnia 2018 roku podpisaliśmy pan burmistrz Cezary Błach starosta 

ówczesny Jerzy Żmijewski i prezes PKP PLK mocą tego porozumienia do końca 2023 roku ten 

wiadukt miał być zrealizowany ciekawe to wygląda bo z ust  Pani poseł Agaty Wojtyszek                       

na sesji rady powiatu na pytanie któregoś z radnych, dlaczego realizujemy odcinek od Kozłowa                  

do Kielc a nie Skarżysko-Kamienna, czyli ten pierwszy odpowiedź była prosta, bo tamci byli lepiej 

przygotowani czyli świadczy to o tym  że fajnie 5 lat minęło i te starania które do tej pory były 

podejmowane na tą chwilę nie odnoszą żadnego skutku, to jest drugi mój wniosek i przepraszam że 

trochę przy okazji dłużej o tych sprawach, żebyście państwo mieli jasność, wystąpiłem z wnioskiem 

o wykonanie oznakowania poziomego i pionowego ulicy Emilii Peck  w Suchedniowie, szczególnie 

na odcinku przy przedszkolu i to są drogi powiatowe, oznakowanie jest tylko tu na początku ulicy 

Emilii Peck, które zrobił Wojewódzki Zarząd Dróg w ramach przebudowy drogi 751, natomiast 

dalej nie ma, tak jakby na ironie losu, na moja  interpelację złożono w marcu  w lutym bieżącego 

roku na ten temat, otrzymałem informację z zarządu dróg powiatowych, że aby zrobić oznakowanie 

poziome i pionowe, należy najpierw opracować plan organizacji ruchu, to jest tak wygląda jak ja 

który w samorządzie od 1982 roku pracuje, bym nie wiedział nagle żeby zrobić całe  oznakowanie, 

trzeba organizację ruchu. No ale jak się nie chce  zrobić, no to jest tak. Wpisałem również                            

do projektu budżetu uporządkowanie chodnika przy ulicy powiatowej Suchedniów Parszów z tego 

względu, że ten chodnik po prostu zarasta, był wykonany z  tych środków finansowych, co prawda 

ładnie jak się go zrealizowało, natomiast dzisiaj ze względu na to że na przykład nie ma punktu 

handlowego na Dobrej Dróży, to ten chodnik tak miał mieszkańcy przynajmniej z końca ulicy 

Langiewicza on praktycznie nie jest w eksploatacji choć ładny odcinek zrobiony od Suchedniowa 

do Parszowa, można bezpiecznie dzisiaj iść chodnikiem, no i ostatni punkt który chciałem żeby 

przynajmniej jeden został uporządkowany, to przygotowanie dokumentacji bo to chyba bez tego się 

nie obejdzie przygotowanie dokumentacji i zrobienie porządku na skrzyżowaniu ulic Bodzentyńska, 

Bugaj i Kościelnej czyli obok poczty, państwo doskonale wiecie, że tam po każdym deszczu, nawet 

mniejszym, woda spływająca z całej ulicy góry Langiewicza plus później przez Bugaj, te dwa 

chwytaki które są na wysokości posesji pana Franczyka one nie przejmują całej wody, ta woda 

później stoi po jednej po drugiej stronie ulicy, to jest ulica Bodzentyńska jeszcze ten kawałek                       

do krzyżówki no ale na tą chwilę widzę w projekcie budżetu, który mam przed sobą, budżet 

powiatu oczywiście znaczy to jedna tam część tego budżetu ale w tych zadaniach które tutaj 

wpisałem, tego zadania nie ma. Mam nadzieję, że jeszcze będzie okazja, jeszcze będzie okazja 

porozmawiać na ten temat ,bo we wtorek jest posiedzenie komisji, w czwartek jest sesja, a budżet 

będzie pewnie po procedowaniu, będzie pewnie uchwalany pod koniec miesiąca, miesiąca grudnia. 

No i to dwa czy trzy to zadania to, to już zadania które, w moim przekonaniu tak jak rozmawiałem 
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z Zarządem, że one miały być wpisane do WPF-u tak przejazd kolejowy, tak jak ulica Bugaj, 

dlatego że no nie da się to w jednym w jednym roku zrobić, ze względu na wielkość nakładów, 

nakładów finansowych a z drugiej strony kadencja państw rady, wiecie że się kończy w kwietniu                   

w przyszłym roku, czyli to już są także zadania dla tych państwa radnych, przede wszystkim rady 

powiatu, choć i myślę że Rady Miejskiej, bo tu na zasadzie porozumienia, pewnie powiat jak to 

tradycyjnie chce, będzie chciał to realizować. No i chyba taką jeszcze ciekawostkę z budżetu 

państwo, nie czytałem państwa budżetu, ale mam z poprzednich lat notatki. Wiem, że macie 

problemy są  z zbilansowaniem, przede wszystkim oświata pocieszę was że w powiecie także ten 

temat występuje, to zagadnienie występuje historycznie jeszcze w 2010 subwencja oświatowa                      

z pogodzeniem wystarczała na funkcjonowanie całej Oświaty w powiecie, a aktualnie sytuacja taka 

że w tym roku do oświaty, generalnie czyli do działu 801 i 854, bo to jest oświata i wychowanie 

edukacyjne, opieka wychowawcza to drugie zagadnienie, to są też specjalnie ośrodki szkolno-

wychowawcze, czyli to co jest w 854 w ubiegłym roku dokładamy 4 miliony dwieście a na przyszły 

rok jest chyba 9 milionów 700 tysięcy z budżetu. Jeżeli weźmiecie państwo pod uwagę jeszcze taki 

fakt że budżet powiatu, dochodów, dochody budżetu Powiatu to 10- 25% udziałów w podatku 

dochodowym od osób fizycznych, czy jeżeli płacimy dzisiaj, powiedzmy średnio 20% podatku, bo 

część jest takich którzy płaci 32,część nie, ale średnio na tak to z każdego z każdych 2 zł my mamy 

20%, czyli z każdej 20 złotówki bo powiat ma 3 zł 60 groszy, czyli to są wszystkie z dochodów 

własnych, niestety trzeba pokrywać, a z drugiej strony trzeba szukać tak jak i władze Miasta 

Suchedniowa, szukają pieniędzy na to żeby zabezpieczyć swój wkład własny na te inwestycje, które 

z punktów należało go realizować na które jest są dotacje albo z Polskiego Ładu albo z Polskich 

Dróg albo, teraz jak słyszę w środkach masowego przekazu, że odblokowane będzie 5 miliardów 

Euro na zadania wynikające z programu odbudowy, czy tak się stanie, poczekamy, ale sytuacja 

mamy nie najłatwiejsza jeśli chodzi o środki finansowe zarówno państwo jak i my. Jeszcze raz 

dziękuję serdecznie za wsparcie, za pomoc, za każde dobre słowo, również dziękuję tym 

wszystkim, którzy przychodzą do mnie i mówią że chyba ci coś odbija, to tak językiem popularnym 

mówiąc czy odbija, no po co ty to robisz, po co ty takie takie zadanie chcesz. Po co to przecież to 

ważne jest to żeby wysłuchać i pomysł na tyle na ile da sie, że tak jak każdy z państwa ma tych 

którzy cię wspierają ale również tych którzy negatywnie są nastawieni, ale już taka nasza natura. 

Przepraszam za przydługie swoje wystąpienie Jeszcze raz, dziękuję, dziękuję za głos, wszystkiego 

dobrego. 

Ks. Dariusz Pląsek - Proboszcz Parafii Suchedniów: Będę bardzo krótko dzisiaj, żeby                        

nie usłyszeć wszystkich waszych tajemnic, więc ja i będę się powoli tak żegnał, ale pan pięknie 

zaczął nasz pan radny z powiatu słowem dziękuję i to jest bardzo piękne słowo o wdzięczności,                      

bo jak odwiedzałem te wszystkie instytucje i szkoły i inne instytucje kultury naszej, to właśnie oni 

mają taką wielką wdzięczność za waszą pracę. Właśnie po co my  tu jesteśmy, żeby służyć, to jest 

piękne i za tą służbę waszą dziękujemy i ta wdzięczność, właśnie też powinna zawsze towarzyszyć 

nam więc, dziękuję raz jeszcze za zaproszenie i to było bardzo miłe że mogłem się z wami spotkać, 

Szczęść Boże, dziękujemy wam za waszą taką służbę za to  że jesteście i za to gratulacje, 

przeczytałem przypadkiem, się tak no tak na  Facebooku chyba, że mamy pierwsze miejsce tak                                
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w tym roku również nasza i nasza nasze miasto, nasza gmina, znowu chyba tak, pierwsze miejsce 

zajęliśmy więc też gratulacje bo to jest piękne osiągnięcie w powiecie. Mamy nadzieję, że może 

później będzie i w kraju to też gratulacje bo to jest wasza chyba to jest wasza wszystkich wasza 

wspólna praca więc, Panie Przewodniczący, panie Burmistrzu, drodzy radni i dziękujemy za waszą 

tutaj posługę i służbę i gratulacje za zajęcie tego miejsca pierwszego. Jeszcze raz dziękuję, muszę 

uciekać, z Bogiem. 

 

7. Zgłoszenie wniosków i zapytań.  8. Udzielenie odpowiedzi na wniesione wnioski i zapytania. 

Radna Lidia Frątczak: Dziękuję bardzo za możliwość zabrania głosu, w pierwszej kolejności to ja 

panu radnemu chciałam bardzo podziękować, bo w zasadzie jako jeden z nielicznych radnych 

odwiedza nasze tutaj posiedzenia sesji i widzę że jest naprawdę bardzo zaangażowany                                 

w działalność na rzecz tutaj naszej lokalnej społeczności. Także naprawdę bardzo serdecznie 

podziękowania, a mam teraz pytanie bo przyniósł pan ze sobą część budżetu powiatu, pytanie                    

bo jakie pan składa wnioski. już my wiemy bardzo dziękujemy, czy w tym budżecie w zadaniach 

inwestycyjnych, znalazły się jakieś inwestycje tutaj dotyczące naszego miasta czy gminy na Miasta 

i Gminy. 

Pan Jerzy Żmijewski – Radny Rady Powiatu Skarżyskiego Jeżeli można siedzieć mogę                         

na siedząco, dziękuję. Więc autentycznie przepraszam za to fopa które popełniłem,                                     

bo nie powiedziałem, że jedna, przynajmniej jedno z zadań będzie realizowane, otrzymaliśmy                      

na 10 czy 9 zadań związanych z poprawą bezpieczeństwa na drogach, dofinansowanie z  Polskiego 

Ładu i w ramach tego są realizowane chyba 3 czy 4 zadania na terenie gminy na terenie Skarżyska 

Kamiennej, trzy na terenie gminy, dwa na terenie gminy Bliżyn. Suchedniów dostąpił zaszczytu 

zrealizowania przejścia dla pieszych w rejonie ulicy Cmentarnej i Szarych Szeregów. Czyli jak 

droga Bugaj skrzyżowanie z Ulicą cmentarną i skrzyżowanie Bugaja z ulicą Szarych Szeregów 

czyli do szkoły i tu jest drobny problem, ponieważ myśmy chcieli zrobić tak żeby te przejścia dla 

pieszych były dwa, jedno bliżej tutaj sklepów, bliżej bloku nr 2 żeby to był, ale tu jest po prostu jak 

parking po lewej stronie przy…dalej naprzeciwko tej, naprzeciwko bloku Bugaj 8, jest przejście dla 

pieszych już po, wykonane w ramach pierwszego etapu. No i z siłą rzeczy jedyne możliwe 

przejście, to jest to, które jest w tej chwili oznakowanie poziome jest przy bloku po jednej stronie, 

ten nowy parking który tam jest ogrodzony siatką, a z drugiej strony blok jest Bugaj 34 dobrze 

mówię, tak ten na rogu ulicy Emilii Peck i ,co ja gadam ,ulicy Szarych Szeregów i Bugaja, to jest 

naprzeciwko tego bloku i to jest w budżecie jako zadanie jako zadanie do realizacji w roku 2024,                    

to są zadania które miały być zrobione w tym roku ale ze względu na różne zawirowania te środki 

finansowe jeszcze do końca nie dotarły, a nie mając zagwarantowanych środków finansowych 

pełnej wysokości, państwo  doskonale wiecie że nie ogłasza się przetargu, to znaczy można 

zaryzykować jak ktoś ma ochotę to ryzykować, może, pod warunkiem że ma umowę podpisaną,                  

w taki sposób że ta umowa mu gwarantuje środki finansowe i daje mu furtkę do ogłoszenia 

przetargu na to jedno zadanie. 
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Radna Lidia Frątczak: To ja jeszcze takie jedno pytanie pomocnicze odnośnie tego przejścia, ono 

będzie takie doświetlone.  

 

Radny Powiatu Skarżyskiego Jerzy Żmijewski: Aktualnie zrealizowana dokumentacja                             

na wszystkie przejścia, chcielibyśmy tak żeby były światła zamontowane ale jest tak że doświetlone 

to na 100%. Ale tak jest, obręb w trzech przejściu dla pieszych dwa skrzyżowania, problem 

ułożenia instalacji oświetlenia instalacji sygnalizacyjnej świetlnej w którym miejscu, czy przejście 

dla pieszych  czy krzyżówka od strony ulicy od strony Bugaja od strony przejazdu z drugiej strony 

czy krzyżówka Cmentarna Bugaj, czy przejście dla pieszych najprawdopodobniej będzie to nie 

mam dokładnej wiedzy, ale z mojego punktu widzenia, będzie to dobre doświetlenie i ta 

sygnalizacja pulsująca taka i pewnie jak dziecko będzie chciało przejść czy dorosły, chciałbym żeby 

nacisnął ten przycisk, taki jaki jest stosowany na przejściach dla pieszych o dużym natężeniu ruchu. 

Gdzie naciska się guziczek i ten, będę jeszcze we wtorek na posiedzeniu komisji infrastruktury 

którą przewodniczącym jest pan Emil Tokarczyk, będę jeszcze z Emilem rozmawiał w poniedziałek 

żebyśmy we wtorek, złożyli taki wniosek do tego skrzyżowania żeby ona była na czujki tak jak jest 

na przykład na skrzyżowaniu ulicy w Skarżysku, 1 Maja i Czerwonego Krzyża, jeżeli państwo tam 

kiedyś jeżdżą, czy samochodem, to w zależności od tego na której ulicy jest więcej samochodów 

więcej pieszych, to wtedy włącza się najpierw żółte, później zielone światło na przejściu, tak ale 

czy nam się to uda, nie wiem tak jak powiedziałem, będę rozmawiał z Emilem, żebyśmy takim 

wspólny wniosek złożyli. Dziękuję  

Przewodniczący Rady Miejskiej: Myślę że Pan radny pamięta sytuację, że był zabieg odnośnie 

strefy ciszy na Zalewie i troszkę to utknęło, nie wiem czy po stronie burmistrza bo z burmistrzem 

byliśmy, uczestniczyliśmy właśnie w komisji właśnie i właśnie pan radny Jerzy Żmijewski 

deklarował pomoc w projekcie uchwały żeby przygotować taką uchwałę żeby wprowadzić strefę 

żeby łodzie motorowe nie pływały na zalewie w Suchedniowie i na Mostkach oczywiście. 

Radny Powiatu Skarżyskiego-Jerzy Żmijewski: Z mojej wiedzy to chyba to utknęło na takim 

etapie że badania dotyczące wielkości hałasu mają być przeprowadzone przez gminę, przynajmniej 

ja moja taka moja taka wiedza jest, materiały do tego są przygotowane, ale to projekt uchwały 

najpierw musi być tutaj, że wprowadza się strefę ciszy na obrzeżach, ale tu powiem że nie wiem 

czy mam rację bo tak jak mówię ta informacja która wtedy była ona jest z mojej strony dalej 

aktualna tak jak słowa dotrzymałem, złożyłem wspólnie z panią przewodniczącą Komisji Zdrowia                      

i z panem Janem Gajda radnym rady radnymi rady powiatu inicjatywę uchwałę  dotyczące 

stypendiów dla studentów medycyny 5 i 6 roku. Ta uchwała ten projekt uchwały wchodzi pod 

obrady pod procedowania na komisję, chcemy żeby ona najpóźniej w lutym została podjęta, po to 

żeby w miesiącu marcu, kwietniu, można było ogłaszać nabory dla studentów, tak jak 

powiedziałem studentów medycyny 5 i 6 roku dlatego że w szpitalu nie mamy lekarzy to będzie ten 

także tutaj na ten temat moja wiedza jest niewielka. Jeżeli będzie potrzeba panie przewodniczący                 

to przygotuję to co od strony powiatu, była do tej pory zrealizowane w formie pisemnej                              

w udziale informacji jeżeli taka potrzeba będzie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: Dobrze ale z tego co kojarzę to na Rejowie powiat płacił                      

za badania. 
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Radny Powiatu Skarżyskiego Jerzy Żmijewski: To jest tak z informacji które mnie interesowało 

kto zlecał badania hałasu, złożyłem interpelację i w odpowiedzi na tą interpelację, otrzymałem 

odpowiedź że autentycznie jeśli chodzi o zalew na Rejowie że była inicjatywa społeczna                               

i wychodząc naprzeciw tej inicjatywy społecznej, Zarząd Powiatu podjął decyzję aby zlecić 

opracowanie tego poziomu hałasu na Zalewie w Rejowie i zapłacone to zostało z Funduszu 

Ochrony Środowiska Powiatu Skarżyskiego w wysokości, chyba jeśli dobrze pamiętam 5000 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: To trzeba zrobić inicjatywę jakąś taką społeczną, żeby poszło. 

Radny Powiatu Skarżyskiego: Myślę że do tego zagadnienia trzeba wrócić. 

Burmistrz Cezary Blach: Szanowni państwo, jak się odnosząc do tego. Myślę że niepotrzebnie 

wywołujemy ten temat, ponieważ on umarł śmiercią naturalną, mieliśmy przez sezon bez takich 

obiektów które się poruszają na naszym zalewie, no a co do co do badań to przecież, jeżeli dzisiaj 

byśmy zrobili takie badania, no to one wyjdą tak że jest cisza, tak bo przecież jeżeli nic się nie 

dzieje, to jest to po prostu to jakby wydawanie pieniędzy, które nie przynoszą nie przynoszą 

żadnego skutku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: Panie Burmistrzu, ja się troszkę nie zgodzę, bo umarł może 

temat, ale nie daj Boże, ktoś będzie miał chęć pływać właśnie takim motorówkami i nie będzie 

zakazu i będzie mógł pływać tak, i dlatego ja na zimne trzeba dmuchać, tak jak sam pan Burmistrz 

był za tym żeby takie coś prowadziło, byliśmy na tej komisji i teraz widzę że zmienił Pan Burmistrz 

stanowisko, no troszkę dla mnie jest to nie zrozumiałe, ok pani Małgorzata proszę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - Małgorzata Kuszewska: To może ja jeszcze skorzystam 

z okazji, chciałam zadać pytanie związane z funkcjonowaniem szpitala naszego Powiatowego, 

docierają takie informacje że zamknięty został chyba oddział wewnętrzny, że brakuje lekarzy.                    

Ja chciałabym zapytać jakie są szanse na to żeby ten szpital dalej funkcjonował. Bardzo się 

cieszymy że tutaj pan wystąpił o stypendiach dla studentów medycyny, mam nadzieję że może 

zostaną właśnie tu w Skarżysku, zajmą się pacjentami z naszego powiatu i gminy, ale czy 

faktycznie ta sytuacja jest tak bardzo trudna. 

Radny Powiatu Jerzy Żmijewski: Co prawda, co prawda nie mam, nie mam kompetencji do tego 

żeby udzielać odpowiedzi, w każdym razie gdyby państwo Pani była zainteresowana, 30 listopada  

o godzinie 11 jest sesja Rady Powiatu, transmitowana jeżeli państwo weszliby sobie na stronę 

powiat skarżysko.pl i zakładka relacje czy tam transmisja sesji to bardzo poproszę. Dlaczego mówię 

o tej sesji, bo będzie jednym z punktów tej sesji jest ocena stanu realizacji programu naprawczego 

szpitala powiatowego w skarżysko-kamiennej ci państwo którzy się interesują, przepraszam,                        

ci państwo którzy się interesują sprawami szpitala czy tam wiedzą o tym, pewnie doskonale,                        

że ustawa o działalności leczniczej mówi o tym że jeżeli szpital ma dług lub ma ujemny wynik 

finansowy co w przypadku szpitala powiatu, zresztą nie tylko jego, bo z informacji przekazuje nam 

pan starosta na sesjach, po rozmowach w zarządzie Związku Powiatów Polskich prawie 90 szpitali 

powiatowych w kraju jest zadłużonych, to już tam kilkadziesiąt miliardów złotych jest zadłużony 

szpital w Skarżysku, wcale nie jest odosobniony, ten dług narasta z  każdym rokiem. Faktem jest 

również to że dziś lekarzy praktycznie nie ma. Jeżeli są to nawet, jeżeli wzrastają wynagrodzenia,  

niech każdy zarabia tyle ile trzeba rośnie w miarę jedzenia i niech każdemu będzie dobrze, 

natomiast powiem tak że nawet te zachęty które już, rządu aktualnego jeszcze jeśli chodzi                              
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o rezydentów, no to dwa, trzy, cztery lata maksymalnie robi specjalizację albo ucieka do tej 

jednostki w której ma szansę szybciej zrobić specjalizację, a później mając specjalizację, prowadzi 

działalność i szczerze powiem, nie wszyscy są zainteresowani tym aby pracować w takich 

szpitalach, jak też jak szpitale powiatowe, bo zdecydowanie według słów nie tylko moich ale                       

i kolegów lekarzy, a dwóch radnych jest radny jest lekarzami radny powiatu Pan Krzysztof Ligocki 

z Łącznej, Pan Jan Gajda ordynator oddziału ortopedii, że w zdecydowany sposób lepiej jest 

finansowana podstawowa opieka zdrowotna, gdzie się idzie do lekarza rodzinnego niż specjalisty. 

Proszę Państwa szpital ma zadłużenie, ma rosnące zadłużenie, problem lekarzy to problem chyba 

ogólnopolski, myślę że tyle mógłbym powiedzieć, choć tak jak mówię, nie mam upoważnienia 

przez pana Dyrektora, żeby mówić o zasadach wynagrodzeń.  

Wiceprzewodnicząca RM Małgorzata Kuszewska: To nie chodzi o wynagrodzenia. Czy jest 

szansa żeby ten szpital spełniał oczekiwania? 

Radny Powiatu  Jerzy Żmijewski: To dziś po prostu, jeśli chodzi o lekarzy, no są spore i to co 

powiedziałem, lekarz, jeszcze jedno, ponieważ 13 listopada było posiedzenie komisji na temat 

wyboru dyrektora do spraw medycznych, jestem członkiem tej komisji, pani doktor która jest 

członkiem komisji  z Jędrzejowa, mówi o tym że problem, jeśli chodzi o szkolenie internistów bo to 

głównie jeśli chodzi o Wydział, Oddział Wewnętrzny to interniści przede wszystkim, że młodzi 

ludzie, którzy nawet jeżeli studiuje rozpoczyna studia jest, ma dwa czy trzy lata później, musi już 

jakby się ukierunkować, wybrać sobie ten swój kierunek specjalizacji, każdy ucieka od interny                     

z tego względu, to są słowa pani doktor, która członkiem komisji jest, bo interna jest trudna, interna 

jest ciężka, bo ujmuje, praktycznie rzecz mówiąc, cały zakres wszystkich specjalizacji w większym 

lub mniejszym zakresie który dotyczy czy to ortopedii czy chirurgii czy czy laryngologii czy 

otolaryngologii czy każdego innego zagadnienia i to są jej słowa, mówi nie ma chętnych                             

na internistę i tutaj też mimo że dyrektor prowadzi rozmowy cały czas, chyba tam dwóch czy trzech 

rezydentów, ale żeby funkcjonowało tak jak się należy powinno być chyba, jeśli dobrze pamiętam 

trzech czy czterech lekarzy plus przynajmniej trzech lekarzy rezydentów, czyli ta szóstka piątka 

lekarzy, gwarantowałaby wtedy że może, w miarę poprawnie funkcjonować oddział internistyczny 

ale równocześnie szpitalny Oddział Ratunkowy, bo się nie da jednego od drugiego tak odłączyć,                 

bo one muszą współgrać ze sobą, choć dzisiaj są lekarze którzy dyżurują tylko na SOR-ach, to są 

lekarze którzy, są nie są pracownikami szpitala w sensie umowy o pracę, mają umowę o kontrakt, 

tak zwany kontrakt medyczny i on przyjeżdża tylko po to żeby być na SOR przez ten swój dyżur      

12 czy 24-godzinny, polecam, pewnie będzie na ten temat mówił Pan Dyrektor szpitala  od godziny 

11 o godzinie 11, się zaczyna sesja Rady Powiatu, dziękuje.  

Radny Waldemar Krogulec: Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo, 

Wysoka Rado, wykorzystując to Panie Przewodniczący, że jest Pan radny Żmijewski                                   

unas, odwiedził naszą sesję, chciałem mu jeszcze raz podziękować za byłą inwestycję dokończenia 

chodnika w sołectwie Mostki, wiem że był bardzo zaangażowany, bo żeśmy się kontaktowali 

wspólnie z sołtysem Jackiem Ubą, żeby nam nas wspierał. No i wszystko się właśnie udało, że ta 

inwestycja, która dla mieszkańców była bardzo potrzebna, bardzo oczekiwana i która trwała kilka 

ładnych lat, nareszcie została dokończona i mieszkańcy są bezpieczni, poruszają się bezpiecznie. 

Dziękuję za  to jeszcze raz bardzo i życzymy dużo zdrówka, powodzenia na przyszłość, dziękuję. 
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Radny Arkadiusz Pajak: Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni radni Szanowni 

Goście, ja chciałbym odnieść się do sprawy ulicy Żródłowej, chciałbym bardzo prosić o naprawę 

nawierzchni, ponieważ tam była naprawiona ta nawierzchnia na wiosnę, tam dosyć zostało 

wyrównane wszystkie dziury, ale no po tym czasie półrocznym, to mało co z tego zostało, znów po 

prostu jest tragedia, że tak powiem, nie da się nawet jechać, nie ma jak nawet tych dziur omijać. 

Także bardzo bym prosił jeszcze przed zimą, żeby to może udało się wyrównać, żeby tam naprawdę 

można było jakoś przejechać i druga sprawa, to też do pana radnego powiatu chciałbym się odnieść, 

pan radny poruszył sprawę chodnika na ulicy Langiewicza, faktycznie jest tak że ten chodnik jest 

do połowy, powiedzmy jako taki a druga połowa to jest tragedia, a co roku się tutaj zwracam                    

do Burmistrza, aby się zwrócił do powiatu i też nie ma żadnych skutków tego. Chciałem zwrócić 

uwagę że w tej chwili, na ulicy Langiewicza trwa budowa kanalizacji i część głównej nitki idzie                 

w pasie drogowym czyli w chodniku również no i bo można powiedzieć że dzięki temu część 

chodnika zostanie odbudowana i będzie, no powiedzmy, prawie nowa i teraz bym miał prośbę                  

do pana radnego że może zwrócić się do radnych w powiatu że no po prostu można powiedzieć,               

że część pracy zainwestowana że tak powiem że zostanie w zasadzie, no nie wiem, odnowienie tego 

pół chodnika, można nawet mniej powiedzmy, nie więcej bo od drugiej górki czy by można było 

faktycznie zrobić i to ten chodnik do końca wyczyści, żeby to naprawdę, bo jest bardzo ładny, ale 

niestety go nie widać bo jest zarośnięty, dziękuję bardzo. 

Radny Eugeniusz Zegadło:  Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, ja po prostu powrócę do drogi 751 

jak wiadomo, 17 listopada droga została oddana do użytku , ale niedoróbki zostały, chodzi mi 

mianowicie o słupy, które zostały nie usunięte, to jest średnie napięcie na długości 300 metrów, 

kilka słupów stoi w ścieżce rowerowej, ale nie o to mi chodzi na wysokości posesji Pokrzywki 

numer 91 stoi słup w środku chodnika, samym środku, to jest słup od światłowodów i jeśli będzie 

pani która ma dziecko z wózkiem, to będzie miała trudności po prostu z ominięciem tego słupa i nie 

licząc, jakby ktoś rowerem jechał, więc postulowałem na ten temat do kierownika robót, zwracałem 

też uwagę Burmistrzowi na ten temat, no ale bez odzewu niedoróbki, zostały droga, została oddana 

do użytku. No ja chciałbym się ustosunkować do tego, na jakiej podstawie została droga oddana               

do użytku, jak niedoróbki zostały ,dziękuję bardzo 

Przewodniczący Rady Miejskiej: Panie Burmistrzu, ja się chciałem się zapytać odnośnie 

spotkania, bo dużą tutaj jakimś emocji wpłynęło plany wokół zalewu propozycje i też chciałbym 

żeby się pan, poprosił żeby odniósł, czy to pan Burmistrz zlecał żeby na przykład hotel stanął                    

na skarpie, bo ja usłyszałem z mediów o takich planach i chciałbym żeby po prostu na ten temat 

cośkolwiek też pan później powiedział, prosimy Pana Burmistrza o odpowiedź 

Burmistrz Cezary Błach: Szanowni państwo, Wysoka Rado, z mojej wiedzy wynika że ulica 

Źródłowa, nie wiem czy już jest naprawiona dzisiaj czy nie, bo do dzisiaj ta pogoda nie pozwalała 

na dokonywanie takich napraw, natomiast od dzisiaj ponieważ jest ta pogoda już jest w miarę 

sprzyjająca, został naprawiony tak zwany Wygon ul Nowa ul Suchyni, ta ulica za która jest                    

za Tesco, no i rozpoczęła się naprawa ulicy Żródłowej, to jest to jest na dzień dzisiejszy także 

jeszcze przed nami kolejne ulice do naprawy,  m.in. z tego co pamiętam ulica Szeroka, Kaczka czyli 

te wszystkie drogi  które są gruntowe i które nam sprawiają nam najwięcej problemów, jeżeli 

chodzi o drogę 751, tego ja bym tego nie nazywał niedoróbkami, ponieważ tak została opracowana 

dokumentacja przez Zarząd Dróg Wojewódzkich w Kielcach, z tego, z wiedzy takiej którą mamy 
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ustnej i po prostu zarządcy tej infrastruktury nie wyrazili zgody na przesunięcie, no być może jakieś 

jakieś powody były ale pamiętajmy też że zostało też to drzewo przy ulicy Bodzentyńskiej które też 

można by nazwać jakby niedoróbką 

Przewodniczący Rady Miejskiej: Ale jest przejście dla pieszych. 

Burmistrz Cezary Błach: Ale też chodnik został zawężony, też to zostało także tutaj już niestety, 

ale te elementy nie były uwzględnione w dokumentacji, nie zostaną usunięte, jeżeli chodzi                          

o spotkanie które się odbyło, Szanowni państwo, przypomnę że jakiś czas temu, to chyba było pod 

koniec roku 2022, podjęliście państwo szereg uchwał intencyjnych, związanych z przystąpieniem 

do opracowania zmiany planów zagospodarowania przestrzennego, tutaj mamy, rozpoczęliśmy 

właśnie od tego planu przewodniego parku, który jest wokół zalewu, zostało to zlecone 

architektowi czyli została zlecona przygotowanie wstępnej wersji tego planu zagospodarowania                   

i wszystko to odbywa się zgodnie z procedurą planistyczną, wynikającą ze stosownej ustawy,                 

w pierwszej kolejności było wywieszone obwieszczenie, gdzie każdy mieszkaniec mógł zgłaszać 

swoje propozycje do tego planu, czyli zanim architekt zaczął cokolwiek planować, cokolwiek 

rysować było takie obwieszczenie i każdy mógł swoje propozycje z mojej wiedzy, wynika, że my 

jako gmina zgłosiliśmy te swoje potrzeb, które mamy, natomiast żadne inne propozycje                             

nie wpłynęły, więc architekt przygotował swoją propozycję, swoją wizję zagospodarowania tego 

terenu ale to jest cały czas jest to projekt, jest to wstępna, wstępna propozycja, która tak jak mówi 

ustawa w dalszej kolejności jest poddana, jak mamy w tym momencie konsultacjom społecznym, 

ten dokument był wyłożony do publicznego wglądu w urzędzie, też było to ogłoszone, każdy mógł 

się z nim zapoznać, więc tutaj ja nie przyjmuję takich argumentów, że się dowiedzieliśmy                             

z mediów, bo od 25 października było wyłożone w urzędzie do wglądu, co więcej było ogłoszenie 

że w dniu 15 listopada jest organizowana debata Publiczna, czyli na zakończenie tego okresu 

wyłożenia do publicznego wglądu, mieszkańcy byli zaproszeni po to właśnie żeby wyrazić swoje 

zdanie, swoją opinię, co do tego, co do tego, dziwnym trafem to jest takie moja refleksja, dziwnym 

trafem na tym spotkaniu pojawiła się telewizja, ni stąd, ni zowąd .Czyli po prostu, to jakby, ktoś 

celowo tą telewizję tutaj sprowadził i później mówimy że co zrobiły media, no w mediach pokazały 

się felieton zatytułowany spór o zalew gdzie na tym spotkaniu żadnego sporu nie było. Tu to ja 

poproszę Pana Zastępcę żeby uzupełnił moją wypowiedź, bo ja nie byłem obecny na tym spotkaniu 

czyli jest po prostu jakaś taka czy celowo czy niecelowo robiona taka atmosfera, że to jakiś konflikt 

mamy w Suchedniowie, albo coś takiego z tego z mojej wiedzy, wynika że to spotkanie odbyło się 

spokojnie, że mieszkańcy zgłosili swoje uwagi, zaproponowaliśmy czy też poinformowaliśmy 

mieszkańców, że to co zgłosili zostało zaprotokołowane, jeżeli to były uwagi typu ogólnego, 

natomiast do, jeżeli pamięć mnie nie myli, do pierwszego grudnia jest czas na to że można zgłosić 

już konkretne szczegółowe uwagi na piśmie i pierwsze te uwagi spływają, one będą analizowane 

więc ja tutaj nie widzę żadnego w tym momencie powodu do tego, żeby no takie, jakby to nazwać 

takie zamieszanie wokół tego się w Suchedniowie działo bo to jest normalna rzecz i wspomnę 

jeszcze, że dotychczas bo to jest zmiana istniejącego planu, natomiast w dotychczas obowiązującym 

planie na tym obszarze również były zaplanowane tereny usług, więc tutaj w zasadzie to była 

propozycja jedna z propozycji przedstawionych przez architekta, że no zaproponował akurat taki 

budynek, gdzie w konsultacjach mieszkańcy wyrazili swoje niezadowolenie, swój sprzeciw że tego 

że tego nie chcą i to jest normalna kolej rzeczy i po prostu uzgodniliśmy, że to po prostu ten głos 

mieszkańców będzie wysłuchany i tego tam nie będzie, natomiast zawsze w takich dokumentach, 
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proponuje się pewne rozwiązania, które, no architekt tak jakby przyjmuje pewne główne wytyczne 

od zamawiającego, natomiast proponuje już konkretne swoje według swojej wiedzy według, 

według swojego, swojego doświadczenia, pewne rozwiązania które jego zdaniem są, byłyby 

najkorzystniejsze dla danego terenu, natomiast oczywiście właśnie po to są te konsultacje, po to 

było to spotkanie, żeby poznać opinię mieszkańców, usłyszeć ich głos i żeby to skorygować, na 

pewno ta cała procedura zakończy się przedstawieniem tego dokumentu pod obrady Rady Miejskiej 

w Suchedniowie, także nie będzie nic takiego, że będzie coś czego państwo nie będą wiedzieli. 

Natomiast teraz najprawdopodobniej, mówię najprawdopodobniej, ale chyba tak się stanie, że po 

otrzymaniu tych uwag od mieszkańców, zostanie ten dokument skorygowany i jeszcze raz 

wyłożony do publicznego wglądu i być może jeszcze takie spotkanie z mieszkańcami będzie 

zorganizowane. Czyli po prostu ta procedura będzie, będzie powtórzona, także tutaj nie ma nic 

takiego co mogłoby według mnie wzbudzać aż takie aż takie emocje. Podejrzewam że przy każdym 

kolejnym planie zagospodarowania który będzie, będzie po prostu to samo, będzie przygotowana 

propozycja według architekta znaczy według mnie jest to dobrze, że jest to najdalej idąca czyli 

najdalej idąca propozycja, gdzie można powiedzieć że tego nie chcemy prawda, dużo gorzej moim 

zdaniem byłoby tak że przygotowanie propozycji minimum, gdzie potem ktoś by powiedział nam                

i państwu że a czegoś tam nie uwzględniliście, a mogliście więc zawsze w tego tych w tego typu 

dokumentach, przygotowuje się to jakby plan taki maksimum tak i dopiero wtedy pytamy się 

społeczeństwa czy akceptujecie takie rozwiązania czy jednak wasze wasze widzenie na dany teren 

jest jest inne i to się właśnie zadziało w tym w tym momencie, jeżeli Pan Zastępca chciałby to 

uzupełnić  

Przewodniczący Rady Miejskiej: Wrócę panie burmistrzu bo przyjmowaliśmy właśnie plany 

zagospodarowania przestrzennego dla siedmiu wtedy właśnie obszarów i jeden był między innymi 

tam właśnie przy torach gdzie mówiliśmy, że tam byłaby zabudowa jednorodzinna                                          

a wkomponująca się w te drzewa, a według tego co pan urbanista robi dopuszcza budowę                           

15 metrowych budynków. 

Burmistrz Cezary Błach: Szanowni państwo powiem jeszcze raz, to jest, to jest propozycja                      

do której mają prawo się odnieść  wszyscy mieszkańcy, natomiast jeszcze raz powiem, że na etapie 

tego wstępnego przed przygotowaniem pierwszej propozycji żadne propozycje wnioski                               

do urbanisty nie wpłynęły.  

Przewodniczący Rady Miejskiej: Dobrze ale tu uchwałę podejmowaliśmy, proszę panie zastępco. 

Z-ca Burmistrza – Pan  Dariusz Miernik: Szanowni państwo, podejmowaliśmy uchwałę która 

wskazywała granicę opracowania miejscowych  planów zagospodarowania przestrzennego                          

i określaliśmy pod co chcemy ten teren przeznaczyć prawda, że akurat tutaj mówimy wokół 

Zalewu. On nie jest wokół zalewu, ten plan, on obejmuje tereny tego nazwijmy to parku który się  

czy obszaru zalesionego, który jest pomiędzy zalewem a linią kolejową i później pomiędzy 

Dawidowicza a ulicą Sportową i określaliśmy że tam musimy zmienić ten plan, który obowiązuje                

z tego względu że sytuacja jaka zaistniała w naszym mieście, niektóre zapisy tego planu 

obowiązującego już się zdezaktualizowały i chcemy budować ścieżkę, chcemy, chcemy jakieś 

nowe pomysły, nowe rozwiązania dla tego terenu, nie wskazywaliśmy konkretnie co chcemy                      

w którym miejscu, no bo to nie ten czas był tak, określiliśmy tylko że w tym terenie należy 

opracować nowy, nowe przeznaczenie dla tego terenu, dla tego obszaru objętego planem 
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miejscowym i tak to zostało przedstawione, tutaj na naszych spotkaniach, następnie kiedy 

wyłoniliśmy osobę urbanistę który opracowywał ten plan miejscowy, to co Pan Burmistrz 

wspomniał, był czas kiedy zbieraliśmy wnioski do tego, do tego planu po co ten teren chcemy 

wykorzystać, jak chcielibyśmy go gospodarować, co chcielibyśmy żeby się tam znalazło, jak ten 

obszar chcemy przeznaczyć w planie miejscowym i faktycznie, wpisaliśmy tam, bo takie były tutaj 

też rozmowy między nami, że musimy szukać gdzieś w Suchedniowie miejsc, gdzie wprowadzimy 

budownictwo wielorodzinne nie mówiliśmy konkretnie że dla tego terenu to będzie ale szukamy 

tych miejsc prawda, tak tutaj rozmawialiśmy na tej sali i taki wniosek został wpisany dla do 

urbanisty, że szuka będziemy szukać w tych 8 dla tych ośmiu obszarach, że będziemy szukać 

miejsc gdzie wprowadzimy zabudowę wielorodzinną, zabudowę kubaturową i tutaj propozycja 

urbanisty była że również starał się szukać i również w tym obszarze miejsc, gdzie można byłoby, 

takie większe budynki też zlokalizować i tutaj nie ma żadnego zagrożenia, bo przeznaczamy teren 

pod coś tak pod jakąś zabudowę, my nie mówimy dzisiaj że ta zabudowa tam jutro powstanie czy 

kiedykolwiek powstanie po prostu plan opracowujemy z jakąś tam perspektyw, w jakiejś 

perspektywie czasowej który będzie obowiązywał no ten obecny, który tam jeszcze jest                                      

i obowiązuje, opracowany w 2007 roku czyli obowiązuje kilkanaście lat tak i następny, który 

opracowujemy też pewnie opracowujemy na jakiś długi okres obowiązywania, dopuszczamy pewne 

sytuacje, chcieliśmy sami tutaj mówiliśmy że trzeba go zrobić bardziej liberalny, bo mieliśmy takie 

zapisy Urząd Miasta i Gminy tak na przykład budynek starego urzędu przy ulicy Sportowej, 

mieliśmy tam jakiś teren pod przeznaczony pod krytą pływalnię na ulicy Sportowej, gdzie wiemy 

że już dzisiaj że urząd tam już nie wróci i nie będzie tam funkcjonował, mieliśmy posterunek 

energetyczny, taki zapis gdzie też wiemy że już tego Posterunku tam nie będzie, tylko jest 

przedszkole Planeta Dziecka i też trzeba byłoby ten plan zmienić, żeby był aktualny dla 

dzisiejszych potrzeb, budynek po urzędzie też troszeczkę zmienił swoje przeznaczenie i raczej tam 

już urząd nie wróci, też należałoby to zmienić rozmawialiśmy o tym, przypominacie sobie państwo 

chcieliśmy kiedyś tam lokalizować drugą płytę boiska, też były pewne problemy. No bo zapisy tego 

planu obecnego też były dosyć rygorystyczne i tak i tak idziemy, punkt po punkcie, staraliśmy się 

szukać jakichś takich tych zapisów, bardziej liberalnych, może troszeczkę źle się stało, że zostało to 

wrzucone w jeden worek, wszystkie te tereny stanowiące własność gminy, zarówno te przy 

Dawidowicza jak i te przy Sportowej czy teren należący do Ośrodka Sportu i Rekreacji, ten 

powiedzmy, gdzie w tej chwili są pole namiotowe czy tam karawaning się odbywa i tak ogólnie na 

tych wszystkich terenach został zapis, że możemy tam lokalizować budynki do 15 m wysokości, ale 

to nie jest równoznaczne z tym, że możemy to nie znaczy, że je wybudujemy prawda, bo nawet jeśli 

chcielibyśmy budować te budynki, to nie wiem hotelu gmina nie wybuduje, bo to nie jest zadaniem 

Gminy, a też nie ma żadnego zagrożenia że jakiś inny inwestor wybuduje na terenie, który należy 

do gminy Suchedniów, także tutaj troszeczkę to co Burmistrz, powiedział rozdmuchane jest to 

niepotrzebnie że, że tam akurat taki obiekt powstanie. Niemniej jednak my już pracujemy nad 

projektem tego planu, rozdzielamy te tereny i oznaczamy je na nowo i próbujemy je na nowo 

opisać, jeśli będzie taka potrzeba, to ten plan wyłożyłem, projekt planu bo jesteśmy cały czas na 

etapie projektu planu, jeśli będzie taka potrzeba to wyłożymy go ponownie do publicznego wglądu, 

chociaż wydaje mi się, że jeśli wpłyną wnioski i załatwimy je w jakiś sposób, wpiszemy 

uhonorujemy wolę mieszkańców i wpiszemy je do planu to być może że nie będzie potrzeby 

dodatkowo wykładać do publicznego wglądu i znów jakiegoś czasu poświęcać, żeby to jest długi 

okres na wyłożenie później, a na razie wpłynęły dwa wnioski. Jeśli je załatwimy, to myślę                         
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że będziemy mogli sobie odpuścić, no po prostu zrezygnować z tego czasu ponownego wyłożenia 

do publicznego wglądu, ten czas to co Burmistrz wspomniał jeszcze jest do pierwszego grudnia na 

składanie wniosków i po pierwszym grudnia zobaczymy. Na razie idziemy w kierunku,                               

że wszystkie te wnioski które na tą chwilę mamy, wczoraj się tym zajmowaliśmy, chcemy je 

uwzględnić w całości i przerwać no niepotrzebną chyba dyskusję, ja tutaj bardzo chciałbym 

podziękować tym mieszkańcom którzy się zaangażowali i przyszli tutaj na to spotkanie                             

15 listopada, które się na tej sali odbyło, bo kilka osób przyszło i faktycznie te uwagi były bardzo 

merytoryczne i widać było że mieszkańcy zaczynają się interesować sprawami miasta niektóre 

osoby były bardzo merytorycznie przygotowane, to cieszy bo też sam lubię takie właśnie 

opracowania urbanistyczne i cieszę się że można tak merytorycznie porozmawiać z mieszkańcami. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: Przepraszam bo chciałem dopytać, jak już jesteśmy przy 

projektach zagospodarowania  przestrzennego, to o kopalnie jak to bo troszkę czasowo już się 

przewleka. 

Z-ca Burmistrza - Dariusz Miernik: Nie przewleka się, procedura opracowania planu jest dosyć 

długa jeśli chodzi o kopalnie, projekt planu też jest przygotowany zgodnie z wnioskiem i zgodnie 

z państwa uchwałą ten teren przygotowujemy. No dokładnie pod taką działalność, typowo kopalni, 

granice planu zostały opracowane zgodnie ze złożem, z granicami złoża, jakie jest 

udokumentowane, także też zgodnie z procedurą, no nie chciałbym tutaj wchodzić tak dokładnie                      

w tą procedurę, ale już komisja jest już opinia komisji urbanistyczno-architektonicznej co do tych 

rozwiązań jakie tam zostały zaproponowane w planie. No procedura jest prowadzona, także nie ma 

tutaj, jakiś też zagrożeń, że ten plan nie powstanie, dziękuję. 

Burmistrz Cezary Błach: Ponieważ uważam że powinno to wybrzmieć dosyć mocno, bo przed 

nami będą kolejne plany kolejne konsultacje. Szanowni państwo, przypomnijmy sobie że generalnie 

zamysł o tym żeby aktualizować te plany zagospodarowania przestrzennego, wziął się między 

innymi z dwóch rzecz,  po pierwsze wiemy że zainteresowanie budownictwem wielorodzinnym                    

w Suchedniowie jest coraz większe, mieliśmy przypadki już takie, gdzie no bez tych planów,                       

te budynki miały powstawać w miejscach, gdzie mieszkańcy protestowali, więc z tego powodu 

zdecydowaliśmy się na aktualizację tych planów i poszukanie takich miejsc, gdzie właśnie                       

po konsultacjach z mieszkańcami, znalazłby się konsensus na to, żeby takie budownictwo w tych 

niektórych obszarach można było budować, po to są właśnie te plany, to jest jedna rzecz a drugi 

powód to był taki że cały czas mówimy o tym, że nas ubywa, że jest coraz mniej mieszkańców,                

że jest coraz mniej młodych ludzi że się starzejemy, więc tutaj nie ma innego wyjścia, tylko to jest 

to jest taki impuls, to jest ten właśnie impuls, który umożliwi nam odwrócenie tej, tej tendencji, bo 

na dzisiaj nie możemy, nie mamy żadnej oferty takiej, gdzie możemy zaproponować coś ludziom                

z zewnątrz, że mogą tu przyjechać i tu się mogą osiedlić wszyscy. Się chwalimy że mamy piękne, 

że Suchedniów jest piękny, ludzie z zewnątrz też to potwierdzają, natomiast nie mamy, nie mamy 

czego nie mamy, oferty. Suchedniów jako gmina nie ma oferty takiej ,gdzie można się osiedlić,                 

do tej pory też jeszcze też o tym mówiliśmy, że do tej pory tak jakby goniliśmy innych tak czyli 

kanalizowaliśmy gminę, bo tak żeśmy się umawiali na samym początku, że to jest ten priorytet,               

że nie można myśleć o rozwoju gminy, nie można myśleć o turystyce, jeżeli nie ma sieci kanalizacji 

sanitarnej, więc teraz z tymi inwestycjami, które się będą kończyły, aglomeracja Suchedniów 
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będzie skanalizowana, jak sami wiecie, mocniej weszliśmy teraz w infrastrukturę drogową, o czym 

też troszkę później jeszcze powiem, ale to wszystko to jakby naprawiliśmy, to co było do zrobienia 

co było do nadgonienia. Ale teraz musimy zrobić ten drugi krok, po prostu iść do przodu, bo nikt                

z nas tego nie zrobi i to na nas spoczywa ten obowiązek, żeby zadbać nie o to w perspektywie 

jednej kadencji czy dwóch, ale w perspektywie dłuższej bo plany zagospodarowania 

przestrzennego. To nie jest kwestia roku ,dwóch, trzech, czterech, to jest planowanie długofalowe 

długoterminowe. Jeżeli tego nie zrobimy po prostu, kiedyś ktoś nam powie, że no byliście tutaj i co 

zrobiliście dla nas, tak ,więc chciałbym to właśnie, żebyśmy wszyscy spojrzeli na to, co teraz się 

zaczynamy to jest ten pierwszy krok, nie na to że gmina czy władze chcą iść na przekór 

mieszkańcom czy zrobić coś wbrew mieszkańcom ,nie, tylko sobie musimy zdać wszyscy sprawę z 

tego, że bez tego zmiany tego podejścia naszego, czyli bez jakiegoś znalezienia wspólnego 

konsensusu, że takie budownictwo może powstawać w gminie Suchedniów, znaleźć na to miejsce, 

po prostu będziemy dalej się depopulować  i ten proces będzie w którymś momencie już nie do 

odwrócenia, bo jeżeli nie będzie tutaj ludzi którzy pracują, którzy z czego gmina ma dochody, 

zostaną sami ludzie no można powiedzieć już w wieku w takim poprodukcyjnym, więc ta gmina     

nie będzie miała żadnych dochodów i będziemy w coraz gorszej sytuacji i dzisiaj, za chwilę też 

powiem w którym miejscu dzisiaj jesteśmy jako samorząd, że nie jesteśmy to w złym miejscu, ale 

w tym dzisiaj jest najlepszy moment do tego, żeby zrobić ten kolejny krok, już nie taki żeby 

remontować, tylko taki żeby pomyśleć o przyszłości i dla tych co będą po nas, bo to nie będzie dla 

nas, nie dla mnie, być może też nie dla państwa, bo nie w kwietniu są wybory samorządowe. Być 

może tutaj będą inne osoby zasiadały, to nie jest dla nas dla naszego jakiegoś widzimisię, to jest po 

prostu dla naszych mieszkańców i chciałbym żeby jeżeli państwo będziecie rozmawiali, jeżeli będą 

takie wątpliwości żeby to wyjaśniać, żeby o tym mówić, nie uciekać od tego tematu i tak jak tutaj 

pan zastępca powiedział będąc, jeżeli będą takie spotkania przychodzić i rozmawiać nie przez 

telewizje, bo telewizja tego za nas nie zrobi, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: Dziękuję Panie Burmistrzu. Ja myślę że radni o tym wiedzą, 

było, przyjmowaliśmy dla ośmiu okręgów uchwały, jeśli chodzi o plan zagospodarowania 

przestrzennego, także my wiemy. 

Z-ca Burmistrza -  Dariusz Miernik: Faktycznie przyjmowaliśmy dla ośmiu obszarów to tutaj tak 

chciałbym przypomnieć, tylko coś dla 8 tych obszarów, że opracujemy nowe miejscowe plany 

zagospodarowania przestrzennego, te stare dalej obowiązują, ale w tych granicach opracowujemy 

nowe, ale w międzyczasie, musimy też pamiętać, że zmieniła się ustawa o planowaniu                                  

i zagospodarowaniu przestrzennym i mamy obowiązek jako gmina do końca 2025 roku 

opracowanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego ,który obejmie tereny całej 

gminy i to też stoi przed nami taki obowiązek i koszt opracowania tego tej dokumentacji i tutaj na 

pewno ciężka praca przed nami , która, ale w której dzięki której będziemy mogli znaleźć, może to 

nasze, ten nasz kierunek rozwoju, jeśli chodzi o miasto i gminę Suchedniów i znaleźć tam też może 

te tereny, te obszary, gdzie będziemy mogli wprowadzić jakieś te rodzaje budownictwa które są 

oczekiwane przez nas, także tutaj też najbliższym, najbliższym budżecie na rok przyszły, nie mamy 

zabezpieczonych jakichś tam środków na planowanie przestrzenne, ale na pewno w przyszłym roku 

trzeba będzie już rozpocząć jakieś działania, związane z opracowaniem tego planu ogólnego, bo to 

będzie duże opracowanie i spory wydatek. Dziękuję bardzo. 
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Radna Lidia Frątczak: Ja tak krótko, w zasadzie Pan Przewodniczący zadał już to pytanie 

odnośnie kopalni Baranów, a ja tylko prosiłabym o takie doprecyzowanie, bo jak podejmowaliśmy 

uchwałę, żeby właśnie zrobić ten plan zagospodarowania przestrzennego, tych terenów wokół 

kopalni Baranów, to o ile ja dobrze pamiętam, jak pytaliśmy o ramy czasowe tego planu w jakim 

będzie wykonane, to padło tutaj, takie, taka odpowiedź że to będzie w przeciągu 3-4 miesięcy, 

mamy już listopad i że tak powiem i że tak powiem ja jestem taka, nie wiem, zastanawiam się co się 

dzieje, dlaczego to się tak przeciąga. 

Z-ca Burmistrza - Dariusz Miernik: No trudno powiedzieć że się przeciąga, bo tutaj jeśli 

procedura jest ściśle określona. No na razie jesteśmy, mamy pozytywną opinię tej gminnej komisji 

urbanistyczno-architektonicznej, jeśli chodzi o te propozycje i rozwiązania planu, w tej chwili plan 

jest na fazie opiniowania przez jednostki które są, przepisami jesteśmy zobligowani, żeby był 

opiniowany przez te jednostki, no i to cały czas coś tam się dzieje, jeśli chodzi o opracowanie tej 

dokumentacji, to nie jest tak że on nie jest czy tam jest w jakiś sposób zaniedbany, także no tutaj nie 

mogę więcej dodać. 

Radna Lidia Frątczak: To tak teraz jesteście w stanie doprecyzować, ile to zajmie czasu jeszcze 

w tym momencie, my się zdążymy z tym uporać do końca naszej kadencji. 

Z-ca Burmistrza -  Dariusz Miernik: Do końca kadencji, wiecie państwo, tu jest taka dziwna też 

sytuacja, bo to jest na tym tak coś podobnego jak z tym planem, z każdym innym planem, dobrze 

jak z tym o którym rozmawialiśmy przed chwilą jest czas kiedy powinny wpłynąć wnioski do planu 

jak ogłosiliśmy o,  ogłoszenie o tym, że ten plan będzie opracowywany i chcemy te wnioski zbierać 

żadne wnioski nie wpłynęły do tego opracowania prawda, znikąd, nawet od właściciela tego terenu, 

do tej pory nie wiemy jakie zamierzenia inwestycyjne czy jakie zamierzenia ma ten właściciel 

terenu, on nie chce ujawniać pod co to chce przeznaczyć, jest kopalnia, my podjęliśmy decyzję,                

że chcemy realizować, żeby ta kopalnia była, żeby tam dalej funkcjonowała, tłumaczyłem państwu,                

że wydaje nam się, że tutaj gminie, że tam żadnego zagrożenia nie ma, żeby ta kopalnia tam nie 

funkcjonowała, z tego względu że do końca 25 roku jest wydana koncesja na eksploatacja tego 

złoża, złoże jest, bilans tego złoża został przeprowadzony i zasoby są jeszcze takie, że one tam kilka 

czy kilkadziesiąt lat nie zostaną wyeksploatowane, także nie może ten teren by zaznaczony na nic 

innego, jak tylko na kopalnie, dopóki to złoże nie zostanie zbilansowane, wyzerowane , to nie może 

być w inny sposób ten teren wykorzystywany i tak, ale podjęliśmy decyzję że chcemy go 

dodatkowo jeszcze chronić ten teren kopalni i opracowujemy, opracujemy miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego pod kopalnię, taka była wola Rady, taka decyzja zapadła, no i ten 

plan w tej chwili się opracowuje. Jeśli dojdzie do wyłożenia go do publicznego wglądu i do debaty 

publicznej, pewnie będzie taka sama sytuacja, jak tutaj jak z tym planem przewodnego parku, że na 

pewno jakieś wtedy skargi, jakieś uwagi, jakieś zastrzeżenia wpłyną ze strony nie wiem, być może, 

teraz trochę teoretyzuje, ale jest takie ma takie prawo właściciel terenu, że będzie chciał może coś 

tam innego mieć dla części tego terenu, jakieś inne przeznaczenie, część terenu pewnie będzie 

mogła iść w sposób w jaki, jakąś rekultywację, jakieś odtworzenie, różne są metody, gdzie 

udokumentuje że złoże zostało wyeksploatowane, no i no co, podejmujemy uchwałę, następna, 

następny krok, bo jakoś poradzimy sobie na tym etapie, podejmiemy uchwałę o zatwierdzeniu tego 

planu, znowu jest czas, gdzie uchwała może być zaskarżona, także ja dzisiaj nie potrafię powiedzieć 

jak szybko ten plan może obowiązywać i czy wojewoda też, nie znajdzie jakiś błędów                               
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w procedurze, bo też nie widzę źle, nie widzę źle, tylko nie potrafię powiedzieć terminu, kiedy 

będzie plan obowiązywał, znaczy że podjęliśmy uchwałę, to bardzo dobrze, bo cały obszar Miasta                

i Gminy, powinien być objęty miejscowymi planami zagospodarowania przestrzennego, taka jest 

wola ustawodawcy i żeby jakiś ład publiczny, jakiś ład przestrzenny był w mieście, to ten ład 

można tylko kształtować poprzez miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, także że 

podjęta została uchwała, to dobry krok ,bo plan się opracowuje, to nie skończyło się to, uchwała jest 

realizowana uchwała trwa realizacja uchwały jest prowadzona. 

Radna  Agnieszka Włodarczyk-Mazurek: Więc ja jakby dalej w temacie kopalni, chciałam 

powiedzieć, że wnioski wpłynęły nie od właściciela, ale od mieszkańców, sama taki wniosek 

składałam więc tych wniosków wiem, że nawet sto wniosków było. 

 Z-ca Burmistrza -  Dariusz Miernik: Ale chodziło mi o to, że wnioski wpłynęły, że chcemy żeby 

tam była kopalnia nic innego nie wpłynęło, to wszyscy chcieliśmy, żeby tam była kopalnia, to tak 

może źle, to się źle się wyraziłem, ale nie otrzymaliśmy takiego wniosku, że ktoś coś tam innego 

zamierza realizować, kopalnia jest i wszyscy dalej chcą żeby ta kopalnia tam dalej funkcjonowała              

i była ale prawo też mówi, że nic innego tam nie można na tą chwilę zrobić, prawda, to tym planem 

uhonorujemy tylko to co, no to co jest, no ale na pewno nawet jeśli patrzymy no te studium 

powiedzmy ono już… za dużo za dużo informacji może ,  na jedną taką, na jedno takie spotkanie, 

bo to chyba należałoby poświęcić się, poświęcić spotkanie jakieś, nie wiem, może komisje tylko                

o planowaniu przestrzennemu w gminie, bo takim podstawowym dokumentem kierunkowym, od 

tego może powinienem zacząć cały całą rozmowę naszą, jest studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego jeszcze do końca 25 roku , do czasu kiedy wejdzie nowy plan 

ogólny, to studium jest dla nas jakimś dokumentem, który określa nam kierunki zagospodarowania 

w Suchedniowie i zgodnie z tym studium, dla terenu kopalni mamy obowiązek opracowania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, w studium zostało kilka miejsc takich 

wskazanych, gdzie mamy obowiązek opracowania planu, także tutaj idziemy zgodnie też z  można 

powiedzieć ze studium, no idziemy, zgodnie z wolą mieszkańców, zgodnie z wolą rady i ten plan 

no dobrze że się opracowuje. No czym więcej tych planów się opracowuje, tym większy porządek 

wydaje się, powinien być w mieście, jeśli chodzi o możliwości zabudowy i ukształtowanie 

porządku jakiegoś w mieście.  

Radna Agnieszka Włodarczyk-Mazurek: Dobrze, ja mam jeszcze jedno pytanie, odnośnie tego 

planu, teraz mieliśmy tutaj te tereny wokół zalewu szerzej rozumiane , był ten plan wyłożony żeby 

mieszkańcy mogli się z nim zapoznać, czy znamy jakiś przybliżony termin, kiedy ten plan 

obejmujący kopalnie też będzie w taki sposób dostępny. Rozumiem że to nie jest koniec procedury,  

a tylko jakiś moment.  

Z-ca Burmistrza : Ja myślę że tak patrząc na miesiąc grudzień, to chyba najbezpieczniej było by 

go wyłożyć w styczniu, żeby był tak najbardziej dostępny dla mieszkańców, żeby nie tracić czasu. 

No bo to też jest tam powiedzmy, on jest wyłożony na miesiąc, no ale wejdą, wejdzie czas Świąt, 

no nie wiem, no nowy rok nie wiem, czy to dobry okres.  

Burmistrz Cezary Błach: Jeszcze ja jeszcze jedno, ja jeszcze jedno zdanie. Szanowni państwo,                

bo nie chciałbym, żeby jakieś takie właśnie wrażenie było, że coś się opóźnia, bo zdajemy sobie 

sprawę z tego że ta cała procedura jest po to właśnie , żeby każdy mógł się wypowiedzieć, ale jeżeli 
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już wnioski spływają, A to jak tutaj w przypadku planu kopalni wpłynęło 100 wniosków, o to żeby 

była kopalnia, więc urbanista musi się odnieść do każdego z tych wniosków. Im więcej tych 

wniosków wpływa, tym więcej czasu zajmuje po prostu jakby rozpatrzenie tych wniosków, on to 

musi zrobić, bo do tego obliguje go ustawa, więc być może stąd się wzięło to że po prostu urbanista 

przygotowuje te elementy. Również tutaj, jeżeli tutaj mamy do tego projektu przewodnego parku, 

wpłyną teraz w konsultacjach od mieszkańców te uwag,  propozycje zmian, również urbanista 

będzie musiał się do nich szczegółowo odnieść czyli to też im więcej będzie tego typu głosów                   

ze strony mieszkańców, to jest bardzo dobrze. Po prostu tym, ta procedura będzie wydłużona,                     

bo nie da się ominąć jednego wniosku, przeanalizować, uwzględnić i powiedzieć, czy się go 

uwzględnia czy nie a drugiego pominąć trzeba do każdego podejść w ten sam sposób.  

Radny Powiatu Jerzy Żmijewski: Ja chciałem tylko poinformować państwa, że do planu 

zagospodarowania przestrzennego, tego miejscowego, przewodnego Parku Krajobrazowego przez 

mieszkańców osiedla Bugaj, została przygotowana propozycja zmiany do tego projektu, aktualnie 

zbierane są podpisy, my  zachowamy termin ustawowy, czyli w przyszłym tygodniu pani Ania 

Dulęba, która aktualnie zbiera w imieniu mieszkańców podpisy, będziemy chcieli ten wniosek 

złożyć  z wprowadzeniem stosownych zmian, które wynikają z punktu widzenia mieszkańców, 

interesu mieszkańców, ale również to o czym panowie burmistrzowie mówili, że po to by wyłożony 

plan żeby można było się z nią  zapoznać i swoją uwagę, gdyby ktoś chciał pod tą listą się podpisać 

to pani Ania Dulęba mieszka na skrzyżowaniu ulicy Szarych Szeregów i  Dawidowicza i nie ma 

problemu. A myślę że tak jak uzgadnialiśmy z panią Ania 20, myślę, że ósmego siódmego,                        

ten wniosek przygotowany zgodnie z ustawą o planowaniu przestrzennej  i zostanie złożony. 

Dziękuję. 

Z-ca Burmistrza – Dariusz Miernik: To jest ważne, o czym pan jak pan Starosta, zakończył teraz 

wypowiedź, że każda, każdy może złożyć jakiś wniosek, tylko żeby te wnioski były zgodne                         

z obecnie obowiązującymi przepisami, żeby to nie były jakieś wnioski, które nie da się z jakiegoś 

powodu wprowadzić, bo tutaj mamy różne uwarunkowania, które potem urbanista musi                            

to uwzględnić i ekologiczne, jak różnej pod różnym kątem przeanalizować, pod względem zdrowia 

obronności, komunikacji, pod względem różnych uwarunkowań, trzeba każdy taki wniosek potem 

rozważyć i tutaj na pewno dobry kierunek jest mieszkańców osiedla, jest jeden wniosek, jeden 

wniosek jest przygotowany przez jakąś tam grupę mieszkańców, ale mamy jeden, prawda, który 

jeden do jednego analizujemy wspólny wniosek. 

9. Informacja Burmistrza MiG z działalności pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

Informację z działalności międzysesyjnej Burmistrza oraz Urzedu Miasta i Gminy 

Suchedniów za okres od 28 września do 23 listopada 2023 r. przedstawił Pan Cezary Błach – 

Burmistrz (pisemna Informacja w załączeniu do protokołu).  

 

10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2022/2023 (Gmina 

Suchedniów). 

10.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną, 
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Powyższą Informację przedstawiła Pani Beata Kaszuba – Inspektor ds. edukacji (Informacja                     

w załączeniu do protokołu).  

10.b. dyskusja 

Dyskusji nie odnotowano  

11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy na rok 2024 Gminy 

Suchedniów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

11.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną, 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Karolina Gałczyńska Szymczyk – Kierownik Wydziału 

Rozwoju i Strategii (projekt uchwały w załączeniu do protokołu).  

11.b. opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Turystyki, 

Pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały przedstawił Pan Paweł Słoma – Przewodniczący 

Komisji.  

11.c. dyskusja 

Radna Lidia Frątczak:  Ja może tutaj troszeczkę rozszerzę informacje Pani Karoliny,                         

bo uczestniczyłam w pracach komisji oświaty i była podana taka informacja. Może mieszkańcy nas 

słyszą w tym momencie, którzy działają w organizacjach pożytku publicznego, że będzie 6 grudnia   

o godzinie 16 w kinie Kuźnica, zorganizowane takie spotkanie dla wszystkich zainteresowanych                    

i na tym spotkaniu, organizacje posiądą taką wiedzę, jak w sposób poprawny sporządzać wnioski                         

o dofinansowanie na swoją działalność, także myślę że to jest naprawdę takie szkolenie, godne 

polecenia i wszystkich mieszkańców zapraszamy, dziękuję bardzo.  

11.d. głosowanie nad uchwałą w sprawie przyjęcia Programu współpracy na rok 2024 Gminy 

Suchedniów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

Uchwała Nr 387/LXI/2023 w sprawie przyjęcia Programu współpracy na rok 2024 Gminy 

Suchedniów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie przyjęcia Programu współpracy na rok 
2024 Gminy Suchedniów z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 23 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Adamiec Krzysztof ZA 

2 Bator Monika ZA 

3 Biskup Wiesław nieobecny 

4 Frątczak Lidia ZA 

5 Krogulec Waldemar ZA 

6 Kuszewska Małgorzata ZA 

7 Kutwin Tomasz ZA 

8 Obara Mirosław nieobecny 

9 Pająk Arkadiusz ZA 

10 Pałac Marcin ZA 

11 Salwa Anna ZA 

12 Słoma Paweł ZA 

13 Stępień Małgorzata ZA 

14 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

15 Zegadło Eugeniusz ZA 

 



24 
 

12. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr 341/LIII/2023 Rady Miejskiej                                

w Suchedniowie z dnia 25 stycznia 2023 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

w Gminie Suchedniów na lata 2023 -2026. 

12.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną, 

Projekt uchwały przedstawił Pan Cezary Błach – Burmistrz MiG (projekt uchwały w załączeniu 

do protokołu) 

12.b. opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Turystyki, 

Pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały przedstawił Pan Paweł Słoma – Przewodniczący 

Komisji.  

12.c. dyskusja 

Dyskusji nie odnotowano  

12.d. głosowanie nad uchwałą w sprawie zmiany Uchwały nr 341/LIII/2023 Rady Miejskiej                       

w Suchedniowie z dnia 25 stycznia 2023 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Suchedniów na lata 2023 -2026. 

Uchwała Nr 388/LXI/2023 w sprawie zmiany Uchwały nr 341/LIII/2023 Rady Miejskiej                       

w Suchedniowie z dnia 25 stycznia 2023 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

w Gminie Suchedniów na lata 2023 -2026 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie zmiany Uchwały nr 341/LIII/2023 Rady 
Miejskiej w Suchedniowie z dnia 25 stycznia 2023 r. w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Suchedniów na 
lata 2023 -2026. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 23 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 
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ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Adamiec Krzysztof ZA 

2 Bator Monika ZA 

3 Biskup Wiesław nieobecny 

4 Frątczak Lidia ZA 

5 Krogulec Waldemar ZA 

6 Kuszewska Małgorzata ZA 

7 Kutwin Tomasz ZA 

8 Obara Mirosław nieobecny 

9 Pająk Arkadiusz ZA 

10 Pałac Marcin ZA 

11 Salwa Anna ZA 

12 Słoma Paweł ZA 

13 Stępień Małgorzata ZA 

14 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

15 Zegadło Eugeniusz ZA 

 

13. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchedniów 

na lata 2023-2038. 

13.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną, 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Urszula Nowak – Skarbnik Gminy (projekt uchwały                                

w załączeniu do protokołu).  

13.b. opinia Komisji Budżetu i Finansów 
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Pozytywną opinię komisji o projekcie uchwały przedstawiła Pani Lidia Frątczak – 

Przewodnicząca Komisji. 

13.c. dyskusja 

Dyskusji nie odnotowano  

13.d. głosowanie nad uchwałą w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Suchedniów na lata 2023-2038. 

Uchwała Nr 389/LXI/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Suchedniów na lata 2023-2038 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Suchedniów na lata 2023-2038. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 23 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Adamiec Krzysztof ZA 

2 Bator Monika ZA 

3 Biskup Wiesław nieobecny 

4 Frątczak Lidia ZA 

5 Krogulec Waldemar ZA 



27 
 

6 Kuszewska Małgorzata ZA 

7 Kutwin Tomasz ZA 

8 Obara Mirosław nieobecny 

9 Pająk Arkadiusz ZA 

10 Pałac Marcin ZA 

11 Salwa Anna ZA 

12 Słoma Paweł ZA 

13 Stępień Małgorzata ZA 

14 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

15 Zegadło Eugeniusz ZA 

 

14. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Suchedniów na rok 2023 

14.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Urszula Nowak – Skarbnik Gminy (projekt uchwały                                

w załączeniu do protokołu).  

14.b. opinia Komisji Budżetu i Finansów 

Pozytywną opinię komisji o projekcie uchwały przedstawiła Pani Lidia Frątczak – 

Przewodnicząca Komisji. 

14.c. dyskusja 

Dyskusji nie odnotowano 

14.d. głosowanie nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Suchedniów na rok 2023 

Uchwała Nr 390/LXI/2023 w sprawie zmian w budżecie Gminy Suchedniów na rok 2023 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Suchedniów 
na rok 2023. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 23 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Adamiec Krzysztof ZA 

2 Bator Monika ZA 

3 Biskup Wiesław nieobecny 

4 Frątczak Lidia ZA 

5 Krogulec Waldemar ZA 

6 Kuszewska Małgorzata ZA 

7 Kutwin Tomasz ZA 

8 Obara Mirosław nieobecny 

9 Pająk Arkadiusz ZA 

10 Pałac Marcin ZA 

11 Salwa Anna ZA 

12 Słoma Paweł ZA 

13 Stępień Małgorzata ZA 

14 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

15 Zegadło Eugeniusz ZA 
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15. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości. 

15.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Urszula Nowak – Skarbnik Gminy (projekt uchwały                                

w załączeniu do protokołu).  

15.b. opinia Komisji Budżetu i Finansów 

Pozytywną opinię komisji o projekcie uchwały przedstawiła Pani Lidia Frątczak – 

Przewodnicząca Komisji. 

15.c. opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

Pozytywną opinię komisji o projekcie uchwały przedstawił Pan Marcin Pałac – Przewodniczący 

Komisji. 

15.d. dyskusja 

Dyskusji nie odnotowano  

15.e. głosowanie nad uchwałą w sprawie zmian w uchwale w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości 

Uchwała Nr 391/LXI/2023 w sprawie zmian w uchwale w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie zmian w uchwale w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 23 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 % 
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Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Adamiec Krzysztof ZA 

2 Bator Monika ZA 

3 Biskup Wiesław nieobecny 

4 Frątczak Lidia ZA 

5 Krogulec Waldemar ZA 

6 Kuszewska Małgorzata ZA 

7 Kutwin Tomasz ZA 

8 Obara Mirosław nieobecny 

9 Pająk Arkadiusz ZA 

10 Pałac Marcin ZA 

11 Salwa Anna ZA 

12 Słoma Paweł ZA 

13 Stępień Małgorzata ZA 

14 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

15 Zegadło Eugeniusz ZA 

 

16. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

16.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Urszula Nowak – Skarbnik Gminy (projekt uchwały                                

w załączeniu do protokołu).  

16.b. opinia Komisji Budżetu i Finansów 

Pozytywną opinię komisji o projekcie uchwały przedstawiła Pani Lidia Frątczak – 

Przewodnicząca Komisji. 

16.c. opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 
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Pozytywną opinię komisji o projekcie uchwały przedstawił Pan Marcin Pałac – Przewodniczący 

Komisji. 

16.d. dyskusja 

Dyskusji nie odnotowano 

16.e. głosowanie nad uchwałą w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych 

Uchwała Nr 392/LXI/2023 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od środków transportowych. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 23 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Adamiec Krzysztof ZA 

2 Bator Monika ZA 

3 Biskup Wiesław nieobecny 

4 Frątczak Lidia ZA 

5 Krogulec Waldemar ZA 
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6 Kuszewska Małgorzata ZA 

7 Kutwin Tomasz ZA 

8 Obara Mirosław nieobecny 

9 Pająk Arkadiusz ZA 

10 Pałac Marcin ZA 

11 Salwa Anna ZA 

12 Słoma Paweł ZA 

13 Stępień Małgorzata ZA 

14 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

15 Zegadło Eugeniusz ZA 

 

17. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki                                       

i w soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenie regulaminu określającego 

zasady handlu. 

17.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną 

Projekt uchwały przedstawił Z-ca Burmistrza – Dariusz Miernik (projekt uchwały w załączeniu 

do protokołu).  

17.b. opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

Pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały przedstawił Pan Marcin Pałac – Przewodniczący 

Komisji. 

17.c. dyskusja  

Przewodniczący Rady Miejskiej: A czy ten plac Panie Burmistrzu będzie jakoś przygotowany                    

do handlu w jakiś sposób, czy będą jakieś stoły, czy jakieś wyznaczone miejsca? 

Z-ca Burmistrza: Nie tutaj, z regulaminu wynika nawet jak to będzie, handel może odbywać                          

z ręki, z kosza, wstawionego straganu, bądź z pojazdów. Plac częściowo jest utwardzony płytami 

betonowymi. Widzimy, że w rejonie sklepu Biedronka tylko taki handel się odbywa i to jest dwóch 

czy trzech takich sprzedawców i kolejny taki plac gdzie prowadzi go Spółdzielnia Mieszkaniowa      

na tym parkingu tam, na tak zwanym Manhattanie przy bloku Bugaj 4. Tam też jest dosłownie                      

3 czy 4 osoby, które handlują. Handel odbywa się w środę i soboty. On jest troszeczkę innego 

rodzaju, my tutaj jesteśmy zobowiązani zabezpieczyć teren, wskazać teren dla rolników którzy sami 

produkują i potem musimy im stworzyć możliwość sprzedaży tych płodów rolnych, które 
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wyprodukują i ten handel chcemy żeby był w piątki i w soboty w godzinach (jest to w regulaminie) 

od 7:00 do 14:00. 

17.d. głosowanie nad uchwałą w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki                      

i w soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenie regulaminu określającego zasady 

handlu 

Uchwała Nr 393/LXI/2023 w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki                      

i w soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenie regulaminu określającego 

zasady handlu stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia 
handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich domowników oraz 
uchwalenie regulaminu określającego zasady handlu. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 23 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Adamiec Krzysztof ZA 

2 Bator Monika ZA 

3 Biskup Wiesław nieobecny 

4 Frątczak Lidia ZA 

5 Krogulec Waldemar ZA 
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6 Kuszewska Małgorzata ZA 

7 Kutwin Tomasz ZA 

8 Obara Mirosław nieobecny 

9 Pająk Arkadiusz ZA 

10 Pałac Marcin ZA 

11 Salwa Anna ZA 

12 Słoma Paweł ZA 

13 Stępień Małgorzata ZA 

14 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

15 Zegadło Eugeniusz ZA 

 

18. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej                                

w drodze bezprzetargowej nieruchomości niezabudowanej o nr ewid. geod. 1120/4 o pow. 

0,2036 ha, położonej w miejscowości Suchedniów, w celu poprawy warunków 

zagospodarowania działki sąsiedniej 

18.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną 

Projekt uchwały przedstawił Z-ca Burmistrza – Dariusz Miernik (projekt uchwały w załączeniu 

do protokołu).  

18.b. opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

Pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały przedstawił Pan Marcin Pałac – Przewodniczący 

Komisji. 

18.c. dyskusja  

Radny Paweł Słoma: Szanowni państwo, mówimy tu o działce, która znajduje się w terenie, tak 

jak pan Burmistrz powiedział, dość nie uzbrojonym, natomiast właścicielem firmy, która by to 

miała postać jest nasz mieszkaniec, który w tej chwili zatrudnia 7 osób a może za chwilkę będzie  

10 osób. Dlatego myślę, że zasadnym byłoby umożliwić tą działalność gospodarczą na zasadzie 

takiej, jaką zaproponowali panowie Burmistrzowie i dlatego proszę państwa radnych o pozytywne 

podejście do tego tematu, umożliwi młodym ludziom, którzy chcą tutaj pracować, którzy 

zatrudniają 7 osób tylko wyłącznie z Suchedniowa. Jeżeli tego nie zrobimy, to ta firma przestanie 

istnieć, a tego byłoby szkoda, naprawdę, dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej: Ja się zgłosiłem do pytania również też, panie Burmistrzu 

chciałem zapytać o właściciela tej sąsiedniej działki, tego kto chce kupić, czy on jest właścicielem 

tej sąsiedniej działki, czy ktoś inny. 

Z-ca Burmistrza: Nie rozumiem pytania.  

Przewodniczący Rady Miejskiej: Ten kto się zgłosił o kupno tej działki gminnej, czy jest 

właścicielem tej działki obok. 

Z-ca Burmistrza: Tak, ten który się zgłosił o zakup jest właścicielem tej działki sąsiedniej.  

Przewodniczący Rady: Na pewno. 

 Z-ca Burmistrza: No na pewno.  

Przewodniczący Rady: Znaczy  ja mam inną informację, ale to może się mylę. 

Z-ca Burmistrza: Właściciel działki o numerze 1000, nie mamy już tej mapy, tak,1119/2 wystąpił 

z wnioskiem do burmistrza umożliwienie zakupu nieruchomości działki gminnej o numerze 1120 

przez 4 , ta działka 1120/4 jest własnością Gminy, tak jest urządzona księga wieczysta, 

uregulowany stan prawny. 

Radna Małgorzata Stępień: Ja mam pytanie , bo to jest ponoć działka rolna, ta Urzędu Gminy, czy 

ona musi być odrolniona, czy po prostu, tak może ją wykorzystać pod budowę hal. 

Z-ca Burmistrza: Szanowni państwo, to też temat, taki troszeczkę szerszy, bo większość działek        

w Suchedniowie albo w ogóle w Polsce jako użytkowany, jako użytek, wpisany jest użytek rolny 

jako pastwisko rola, tylko że jeśli działka spełnia warunki, jest tam kilka warunków określonych                  

w ustawie o zagospodarowaniu przestrzennym o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, 

jeśli te warunki zostaną spełnione, to na tej działce, dla tej działki, mogą zostać ustalone warunki 

zabudowy i taką działkę można zabudować, tylko że te warunki trzeba spełnić. No to musi być 

odpowiednia szerokość działki, musi być dostęp do drogi publicznej, uzbrojenie jakie jest                            

w sąsiedztwie tej działki, musi być wystarczające, żeby daną inwestycje, tam można było 

zrealizować czy dane zamierzenie musi mieć wyłączenie z produkcji leśnej, jeśli byłaby to działka 

leśna, jest kilka tych warunków które trzeba wypełnić i wtedy można, ustalając takie warunki 

zabudowy dla działki, można ją, starać się, jeśli się jest jej właścicielem, można się starać                                

o pozwolenie na budowę, bo to też jest warunek, że można uzyskać pozwolenie na budowę,  jak się 

jest właścicielem działki, ta szerokość która jest ta działka, nie może być działką samodzielną,                     

w myśl przepisów myśl rozporządzenia o warunkach jak ona się nazywa rozporządzenie w sprawie 

warunków technicznym, jakim powinny odpowiadać budynki i ich usytuowanie w tych warunkach 

technicznych, są określone te wszystkie przepisy, te wszystkie warunki, które trzeba spełnić, żeby 

można było działkę zabudować, bo wprost czytając te warunki techniczne, wprost żeby można było 

cokolwiek na działce wybudować , to trzeba zachować odległości od granic , od granicy działki 

czyli żeby można było wybudować budynek z otworami okiennymi lub drzwiowymi, to trzeba 

zachować odległość 4 m od granicy, żeby można było ścianę ,ze ścianą pełną wybudować budynek 

bez otworów, musimy się odsunąć 3 metry od granicy, na węższych działkach należy wystąpić                   
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do ministra właściwego do spraw infrastruktury o odstępstwo od tych warunków technicznych czyli 

minister upoważnia starostę do wydania zgody na odstępstwo od tych warunków, tylko że nawet 

jeśli minister wyda zgodę na budowę bezpośrednio w granicy działki, to możemy wybudować                    

w jednej z tych granic, nie możemy wybudować od granicy do granicy, zabudować całej szerokości 

działki, dlatego tutaj nie może być wykorzystywana jako samodzielna działka, która będzie  działką 

budowlaną i która będzie mogła być, którą będzie można w jakiś sposób zabudować albo w jakiś 

sposób użytkować przy połączeniu tych dwóch działek tej działki która jest właścicielem tego 

wnioskodawcy i działki Gminy, to wtedy ta nieruchomość, składająca się z dwóch działek będzie 

mogła być no racjonalniej zagospodarowana tak, będzie mogła zostać zabudowana, będzie mogła 

zostać na coś wykorzystana tak jak tutaj pan Przewodniczący mówił, no na przykład na jakąś 

na jakąś działalność gospodarczą tak czy na zabudowę w jakiś sposób, no nie wiem jak będą 

kolejne pytania, spróbuje jeszcze dalej coś wyjaśnić. 

Przewodniczący Rady Miejskiej; Mam pytanie bo pamiętamy jak sprzedawaliśmy działkę 

bezprzetargową na Emilli Peck, radny, jeden z radnych, wnosił, żeby tam był plac zabaw ale ze 

względu na to że ta działka była wąska, bo miała trzy metry cztery.  Więc kupił to właściciel 

bezprzetargowo sąsiedniej działki to widziałem to zasadność że rzeczywiście nieduża działka 

wąziutka sprzedajemy bezprzetargowo bo nikt inny tam nie kupi bo tylko był sąsiad z tej strony                   

a z drugiej strony była droga tutaj jest pan burmistrz troszkę umniejsza bo 10 m szeroka jest gminna 

działka na 5 m jest sąsiada i tutaj No jest 2000 metrów jest to działka no powiedzmy jeszcze że jest 

w miarę atrakcyjna i forma sprzedaży  bezprzetargowej Ja jestem bardzo chętny i to co powiedział 

radny Paweł Słoma  my bardzo chętnie niech się rozwija firma niech będzie dobrze tylko forma 

troszkę to znaczy bezprzetargowo jest to troszkę nie moim zdaniem nie jest dobrze przetargowo 

bardzo chętnie nie miałbym żadnych obiekcji żadnych uwag, ale bezprzetargowo to nie bardzo 

Panie Burmistrzu. 

Z-ca Burmistrza: Działka ma powierzchnię 2000 m. Tylko, że tutaj powierzchnia akurat nie ma        

żadnego znaczenia w tej szerokość znaczenia warunkuje jak ją możemy wykorzystać                               

nie powierzchnia tylko szerokość i tutaj rozmawiamy o tym że na 10 metrach nie zlokalizujemy 

żadnej zabudowy tutaj było też pytanie z sali o wycenę nie wycenialiśmy tej działki z tego względu 

że nie wiedzieliśmy jakie będzie podejście do  wyceny tej działki Tak bo jeśli zostawimy tą działkę 

10 metrową to wycena będzie jako działki nieużytecznej Tak a w chwili gdy będzie działka                         

na poszerzenie istniejącej już działki i na poprawę zagospodarowania nam tej działki to do 

wyceny będą brane obie te działki dlatego tutaj ta wartość przy poszerzeniu przy możliwości, 

poprawie możliwości zagospodarowania istniejącej działki ta wartość będzie inna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: Witamy Panią Radną Wojewódzką Agnieszkę Buras  i chciała 

zabrać głos, tak oczywiście proszę w tym temacie, Oczywiście, proszę bardzo do mikrofonu. 

Radna Wojewódzka Agnieszka Buras: Ja tak przysłuchuje się rozmowie, właśnie ten punkt, który 

państwo w tej chwili omawiacie , no wzbudza wiele kontrowersji i niepokoi również mieszkańców 

z wielu względów. Szanowni państwo, no trzeba się zastanowić nad tym czy 2000 metrów to 

rzeczywiście jest bezużyteczna i mała działka. W Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego                        
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no niestety nie wyrażamy zgody, zazwyczaj aby tak duże powierzchnie gruntów sprzedawać 

bezprzetargowo nawet naprawdę wąskie pasy, gdzieś przy pasie drogowym, które naprawdę są 

bezużyteczne prosimy o to żeby jednak były sprzedawane w formie przetargu lub o wcześniejszą 

wycenę, także to nie jest tak panie Burmistrzu że tutaj państwo nie zrobiliście wyceny i nie możecie 

tej wyceny zrobić i tak naprawdę państwo, to nie Burmistrzowie odpowiadają za podejmowane 

decyzje tylko radni i miejcie państwo na uwadze to, że to państwo ponosicie za to 

odpowiedzialność. A uważam że miasta nie stać na takie marnotrawstwo takich terenów, które 

można w jakikolwiek wykorzystać na naszej, na terenie naszej gminy jest niewiele, tym bardziej,      

no bardzo łatwo sprzedać, ale to państwa zadaniem jest. 

Z-ca Burmistrza: Proszę jeszcze powiedzieć że ta działka jest położona, gdzie ta działka jest 

położona.  

 

Radna Wojewódzka Agnieszka Buras: Ale panie Burmistrzu, to proszę mi powiedzieć czy 

przypadkiem nie zachodzi tutaj konflikt interesów, że burmistrzowie występują o sprzedaż 

bezprzetargową działki. 

Z-ca Burmistrza: Nie odpowiedziała Pani na moje pytanie. 

Radna Wojewódzka Agnieszka Buras: Przepraszam Pan mi przerywa, ja nie jestem tu 

dziewczynka do odpytywania dla Pana  Burmistrza ,ja przyszłam tutaj wyrazić głos mój jako radnej 

uświadomić koleżanki i kolegów Radnych i to może panowie Burmistrzowie wyjaśnią czy prawdą 

jest, bo tak takie informacje uzyskały od mieszkańców i dlatego też stąd moja obecność, 

ponieważ reprezentuje tutaj interes mieszkańców i naszej gminy, nie mój własny ani państwa 

radnych, panie Burmistrzu, przede wszystkim wprowadzacie państwo radnych w błąd. Nie wiem 

czy posiadają pełne informacje od mieszkańców, dostałam że chcę pan Burmistrz, pan Burmistrz 

Błach sprzedać działkę czy pan również pan zastępca ma taką tutaj wielką ochotę, bezprzetargowo 

członkowi,  praktycznie osobie spokrewnionej z rodziną żony Pana Burmistrza, czy to jest prawdą 

panie Burmistrzu, osoba która ma nabyć tą działkę jest w bliskim pokrewieństwie w sumie z żoną 

burmistrza Cezarego Błacha. No czy to jest prawdą, nie wiem czy radni mają tą informację,                             

ja chciałam o to dopytać, zachodzi tu…ponadto czy prawdą jest, że współmałżonka osoby, znaczy 

osoba która jest zatrudniona w gminie to jest osobą spokrewnioną z osobą, która chce tą działkę                   

w trybie bezprzetargowym nabyć. No to proszę państwa, tutaj zachodzi rażący konflikt interesów                  

i nie wiem czy państwo radni możecie do takich sytuacji dopuszczać, żeby tego nie określić, 

troszeczkę jeszcze inaczej, panie Burmistrzu, ja wiem można sprzedać, proszę mi powiedzieć, 

dlaczego tak bronicie się przed tym, jak żaba przed wodą ,za przeproszeniem, oczywiście macie 

państwo prawo do tego żeby sprzedać, ale w trybie zazwyczaj, no przede wszystkim rozpatruje się 

tryb w formie przetargu ,ponieważ z wielu względów jest to i dla was forma taka bezpieczna 

,możecie być w 100% pewni ,że sprzedajecie tą działkę, zgodnie z obowiązującym prawem                          

i że uzyskacie za to maksymalnie, możliwie najlepszą cenę a państwo radni waszym obowiązkiem 

jest dbanie o interesów mieszkańców gminy. To oni was wybrali, dbanie o , szczerze mówiąc, 

interes Urzędu Miasta Gminy Suchedniów, do tego zostaliście powołani i nie dopuszczanie                          
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do sytuacji dwuznacznych które cieniem będą się rzucać, głównie na państwa radnych, bo panowie 

Burmistrzowie niestety są tylko organem wykonawczym, a to wy państwo jako radni podejmujecie 

tą uchwałę i bierzecie na siebie pełną odpowiedzialność jako organ, który przegłosowuje tą 

uchwałę. 

 

Z-ca Burmistrza: Szanowni państwo Pani radna Wojewódzka, no niestety troszeczkę się spóźniła                    

i chyba nie słyszała uzasadnienia tej uchwały, ale jesteśmy cały czas zgodnie z prawem i zbycie 

działki w trybie bezprzetargowym jest jak najbardziej sprzedażą zgodną z prawem.  

Radna Wojewódzka Agnieszka Buras: ale niepraktykowaną. 

Z-ca Burmistrza: Sprzedajemy przepraszam sprzedajemy działkę która sama nie będzie w żaden 

sposób działką  użyteczną, jeśli chodzi o przynależność  czy sąsiedztwo z pasem drogowym drogi 

serwisowej czy tam drogi która stanowi dojazd do kopalni. To jest działka, to jest pas o szerokości 

10 m, jeśli Zarząd Województwa sprzedaje gdzieś działki w mieście w Kielcach, bardzo dobrze,               

że od działki o szerokości 10m sprzedawane są w drodze przetargowej, z tego względu, że                       

w mieście na pewno byłoby jest zainteresowanie, gdzieś w centrum miasta, pod różnego rodzaju nie 

wiem kioski i działalność gospodarczą czy pani z kwiatkami będzie stała i będzie tam zarabiać, tutaj 

ta działka od wielu lat jest własnością Gminy w żaden sposób nie jest wykorzystywana i dalej                    

nie będzie wykorzystywana w żaden sposób inny niż użytek rolny tak, który z którego nikt                          

nie korzysta i nie będzie korzystał bo gmina nie będzie prowadziła działalności rolniczej. Jeśli jest 

osoba która której możemy pomóc w zagospodarowaniu jej nieruchomości i dzięki temu te dwie 

nieruchomości stworzą te dwie działki stworzą nieruchomość, na której będzie można coś 

zrealizować, to wydaje mi się że to jest najlepsze rozwiązanie jakie, jakie może być, teren jest 

akurat w tym miejscu pomiędzy firmą Maxol a dojazdem a kopalnią czy drogą do kopalni Baranów 

w żaden sposób nie jest wykorzystywany na pewno nie wprowadzimy tam budownictwa 

mieszkaniowego z tego względu że od zabudowy obecnej mieszkaniowej to jest odległość około 

200 m gdzie, gdzie trzeba byłoby uzbroić ten, ten teren . Proszę zobaczyć na mapę, są same wąskie 

działki, kwadraty które w większości są nieuregulowanym, posiadają nieuregulowany stan prawny, 

także na pewno w najbliższej przyszłości nie ma możliwości, żeby tam jak jakakolwiek inwestycja 

była realizowana ze strony Gminy, jeśli jest ktoś kto ma jakiś pomysł i ma zamiar cokolwiek tam 

realizować i na własny koszt chcę uzbroić w jakiś sposób te tereny, to tylko przyklasnąć i niech 

człowiek to kupuje i niech się tam męczy. Niech uzbraja te tereny, niech w jakiś sposób to 

zagospodaruje może tam powstanie jakaś strefa gospodarcza może tam powstanie, powstanie 

działalność gospodarcza która na sąsiednich działkach też będzie się rozwijać. Myślę,                                      

że uzasadnienie, nie potrzeba szukać lepszego uzasadnienia, to które mamy uzasadnienie do naszej 

uchwały wydaje się być bardzo dobre i ja tutaj jako organ wykonawczy proszę organ 

uchwałodawczy o podjęcie tej uchwały. 

 Przewodniczący Rady: Ja myślę że bardzo chętnie się wszyscy radni nawet pewnie by się zgodzili 

na to i zgodzą, tylko  chodzi o samą formę nie bezprzetargowo tylko przetargowo to byłoby                             

na pewno spokojnie i dla nas też. 
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Radna Wojewódzka Agnieszka Buras: No panie Burmistrzu, tak naprawdę pan mówi, niech się 

ktoś z tym męczy uzbraja to i tak dalej. No panie burmistrzu, szczerze mówiąc, zadaniem własnym 

Gminy jest doprowadzenie mediów, drogi i tak i tak dalej więc w tej chwili, no to dalej pan 

tutaj próbuje chyba wprowadzać radnych w błąd. 

Z-ca Burmistrza: Nie mam zamiaru nikogo wprowadzać w błąd, prawo jest takie, prawo jest takie 

że wskażemy miejsce gdzie, no osoba która będzie chciała tam cokolwiek czy cokolwiek w jakiś 

sposób zagospodarować tą działkę to wskażemy gdzie może się włączyć do sieci. nie wiem. 

wodociągowej do sieci kanalizacyjnej, pewnie zakład energetyczny, tak samo wskaże gdzie będzie 

można do sieci energetycznej się włączyć i tak się to będzie odbywało uzbrojenie. 

Radna Wojewódzka Agnieszka Buras:  Ale Pan cały czas tu podkreśla, że jest to działka rolna 

stricte i wyłącznie rolna.  

Z-ca Burmistrza: Tłumaczyłem to już wcześniej nie wiem ,jeśli będzie potrzeba 

to mogę to powtórzyć. 

Radna Wojewódzka Agnieszka Buras: Tak szczerze mówiąc, tak jest to działka rolna skoro jest 

to działka rolna, to ten przepis o którym pan mówi troszeczkę tego nie dotyczy, bo można 

zastosować sprzedaż w trybie bezprzetargowym, w takiej sytuacji jaką pan tutaj przedstawił, pod 

warunkiem że nie są to grunty orne, znaczy nie są to ziemie rolne, przepraszam, działki rolne. 

Z-ca Burmistrza: Tutaj nie wchodzi ustawa o ochronie gruntów rolnych, bo to ze względu                          

na powierzchnię tej działki na pewno nie, nie ma tutaj jakiś ograniczeń. 

Radna Wojewódzka: To proszę mi teraz odpowiedzieć, bo to najbardziej też interesuje ponieważ 

no byłoby to rażące nadużycie. Gdyby prawdą było to że osoba zainteresowana kupnem tej działki 

w jakikolwiek sposób jest spokrewniona z rodziną z żoną czy też z samym panem Burmistrzem,                  

z tego jakie informacje tu przekazali mi mieszkańcy Suchedniowa, jest to osoba spokrewniona 

bardzo blisko z żoną  teściową Pana Burmistrza Cezarego Błacha, czy tutaj państwo naprawdę nie 

widzicie że zachodzi rażący konflikt interesów i osoba mało tego, jeszcze córka tej pani jest 

zatrudniana przez Urząd Miasta i Gminy. 

Z-ca Burmistrza:  Proszę powiedzieć, wg  pani informacji, kto miałby być nabywcą tej działki.  

Przewodniczący Rady Miejskiej: Przepraszam ja teraz mówię ja osobiście rozmawiałem                                

z Burmistrzem Błachem i pytałem go wcześniej zacząłem jeszcze było to jak przyjmowaliśmy 

porządek obrad parę dni temu o kto chce kupić i nie uzyskałem odpowiedzi bo dzisiaj wyłgał się, 

że nie pamięta nazwiska więc dwa razy tak, tak było i dlatego tu nazwisko ale nie będziemy 

podawać, nie będzie padało  to nazwisko ale jest pytanie. 

Z-ca Burmistrza:  Jakie pytanie panie przewodniczący, proszę zadać. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: Znaczy Pani Radna powtórzy jeszcze raz.  

Radna Wojewódzka: Powtórzę jeszcze raz. Czy prawdą jest że pracownica urzędu więc jest 

spokrewniona panie Burmistrzu z osobą…No mówię o działce wnioskodawcą to znaczy wie pan co 
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panie  Burmistrzu, szczerze mówiąc powiem panu, możecie państwo zrobić tutaj co uważacie 

koledzy koleżanki radni szanowne państwa. Zawsze najbardziej bezpiecznym i transparentnym,                

że tak powiem, sposobem sprzedaży jakichkolwiek gruntów nieruchomości należących do majątku 

Gminy do wspólnego majątku wszystkich mieszkańców tej Gminy, a wy za to odpowiadacie 

państwo, jest jednak forma sprzedaży taka przetargowa. Skąd pan burmistrz wie czy nie ma tu na 

terenie gminy, rolnika który będzie chciał nabyć tą działkę lub innej osoby, która da dużo lepszą 

cenę za 2000 metrów. Szanowni Państwo, to nie jest mała powierzchnia działki, biorąc pod uwagę 

że nasza gmina, tak naprawdę to już nie posiada wielu takich miejsc które nadają się na jakąkolwiek 

tutaj formę działalności czy, czy to działalności gospodarczej czy też rolniczej, więc czy Pan 

Burmistrz jest jasnowidzem i wie że nie uzyskalibyście państwo lepszej ceny a jeżeli nawet nie 

uzyskacie, to przynajmniej macie pewność że zrobiliście wszystko tak jak należy, zgodnie z literą 

prawa przejrzyście dla wszystkich bez żadnych tutaj pytań i jakichkolwiek wątpliwości,                               

nie wzbudza to żadnych pytań i wątpliwości jest to wszystko całe, całe to działanie przejrzyste dla 

wszystkich, transparentne a w tym momencie no to wiecie, jest to dla mnie, trochę takie 

dwuznaczne dla wielu mieszkańców. 

Z-ca Burmistrza: Ono nie jest dwuznaczne, bo jest dopuszczone przez przepisy ustawy                                  

o gospodarce nieruchomościami i taka możliwość zakupu istnieje i tutaj też nie wprowadzajmy 

w błąd, że tutaj ktoś chce kogoś oszukać, bo taka możliwość, taka możliwość sprzedaży istnieje                       

i taka była, sam pan Przewodniczący, tutaj znalazł jakiś przykład, gdzie w tej, nie wiem czy w tej 

czy w poprzedniej kadencji, sprzedawaliśmy już jakąś działkę, powiększaliśmy nieruchomość, 

poprawialiśmy je i zagospodarowanie nieruchomośćia  sąsiednią i wiemy, że zrobiliśmy wtedy 

dobry ruch, bo działka została zagospodarowana i naprawdę ludzie o nią dbają, są ci którzy ją 

nabyli i przyłączyli do swojej już wcześniej użytkowanej nieruchomości i tutaj jest taki sam 

przykład, taki sam przypadek, skoro możemy i zgodnie z prawem, możemy ją nadać i możemy ją 

sprzedać, naprawdę za wyższą kwotę, niż jako samodzielną działkę nieużytkową, to nie widzę tutaj 

sensu ani, ani potrzeby ogłaszania przetargu, który też będzie trwał wiele czasu, zresztą mamy 

doświadczenia w przetargach że no nie ma chętnych na nieruchomości gminne, które, podjęliśmy tu 

decyzję, że w trybie przetargowym będziemy sprzedawać i ogłaszamy kolejne przetargi, ludzie nam 

nie przychodzą na te przetargi, także tutaj jeśli , jeśli ktoś nam jest właścicielem działki sąsiedniej                  

i ma a my mamy możliwość poprawić mu użytkowanie jego działki, no to chyba nie ma, nie ma 

potrzeby tutaj szukać jakiegoś drugiego dna w tym wszystkim, wnioskodawcą jest osoba która w tej 

chwili nie jest mieszkańcem Suchedniowa, ale być może, być może widzi tutaj jakąś przyszłość                

w tym mieście. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: Przepraszam panie Burmistrzu, ja przypomnę sobie jak była 

sytuacja na ulicy Mickiewicza jest pół domu gminnego i mała działeczka i sąsiad złożył wniosek                   

o kupno tego i nie zgodziliśmy się, żeby to było w formie bezprzetargowej, tylko był przetarg i no 

może to wystraszyło, może nie wiem czemu się zadziało że później ten człowiek zrezygnował ale 

chciał kupić bezprzetargowo to i mając połówkę domu był właśnie ten pół domu gminnego ,było 

pół domu i wtedy nie wyraziliśmy i dla mnie wtedy było to niezbyt zrozumiałe, ale wiem że pan 

Burmistrz tam mówił że, że tak trzeba zrobić żeby było wszystko w porządku i tak zrobiliśmy. 
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Z-ca Burmistrza: Ale to była nieruchomość zabudowana to, to całkiem inny przykład 

nieruchomość położona przy drodze publicznej, uzbrojona całkowicie czy z możliwością uzbrojenia 

zabudowana to całkiem inna całkiem inna sytuacja całkiem inne miejsce całkiem inne 

uwarunkowania ale proszę zwrócić uwagę że pomimo tego że zrobiliśmy to w trybie przetargu 

gdzie pewnie na powiększenie tamtej działki O czym Pan mówi na pewno ta wartość byłaby jeszcze 

wyższa sądzę że byłaby jeszcze wyższa z tego względu że te działki te nieruchomości wtedy byłyby 

liczone jako razem tak na powiększenie działki sąsiedniej przepisy mówią w ten sposób,                               

że wyceniamy zarówno jedną jak i drugą nieruchomość z tego względu że te warunki stwarzające 

możliwość zagospodarowania są inne niż dla tej takiej pojedynczej działki nie wiem czy to jasno 

tłumacze i pomimo tego że tam podjęliśmy decyzję że sprzedamy to w drodze przetargu, wydaje mi 

się że korzystniejszą dla tych mieszkańców i nawet dla tych sąsiadów nikt nikt nigdy nam nie stanął 

do tego przetargu chociaż ogłaszaliśmy go pewnie już trzykrotnie a nie wiem czy nie więcej, nie 

było chętnego panie Przewodniczący. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: Momencik, czy złożył ten człowiek wniosek że chce kupić. 

Z-ca Burmistrza: Chce kupić za 12 tysięcy. 

Przewodniczący Rady; Ale czy złożył wniosek, złożył wniosek? 

Z-ca Burmistrza: nie złożył. 

Przewodniczacy Rady: Ja powiedziałem wyraźnie, ja jestem,dwoma rękami podniosę za sprzedażą 

tej działki ale w formie przetargowej, żeby po prostu tu chodzi o samą formę i chętnie temu 

człowiekowi można było pomóc, tylko chodzi o samą formę i tutaj może wam, ma pan rację 

że tej działki my, nie możemy działki za darmo rozdawać bo nas  mieszkańcy będą rozliczać z tego 

nie no bo pan powiedział że nawet jakby zadawał panu dali to by jakby panu dali za darmo to by 

pan nawet nie chciał ale my jesteśmy strażnikami tutaj mienia gminnego, my musimy dbać o mienie 

gminne i tu chodzi tylko o samo formę, przetargowo, nie ma problemu. Ja jeszcze dzisiaj 

burmistrzowi mówiłem burmistrzu zróbmy tak i niech idzie to przetargowo na pewno wszyscy 

radni chętnie za tym pójdą, dziękuje, Panie Burmistrzu.  

Burmistrz Cezary Błach: Panie przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, podejmiecie 

państwo decyzję, jaką uważacie, ja powiem tak ja dzisiaj oświadczam że osoby które złożyły 

wniosek o zakup tej działki, absolutnie nie są moją rodziną, nie są rodziną mojej żony ani mojej 

teściowej, po tej sesji polecę przeanalizowanie tej rozmowy służbom  prawnym i być może będę 

dochodził się swoich praw na drodze prawnej, dziękuję.  

Radny Waldemar Krogulec: Szanowni Państwo ,Panie przewodniczący, Panie Burmistrzu, 

Wysoka Rado w tle mamy tutaj w uzasadnieniu do tej uchwały, jest że właściciel chce rozwijać                     

i prowadzić działalność gospodarczą, zawsze chcemy wspierać żeby się Suchedniów rozwijał, gdzie 

tutaj widzę teraz wspieranie, w tej chwili to stawiamy kłody żeby tam się nic nie działo, no ja 

bardzo panie przewodniczący teraz się dziwie czemu, czemu idziemy w tym właśnie kierunku. 

Mamy wspierać ludzi, a tym bardziej żeby się u nas coś więcej działo, nie hamujmy się, dziękuję 

bardzo. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Małgorzata Kuszewska: Tak przysłuchując się tej dyskusji to 

zachowujemy się jak pies ogrodnika, powiem szczerze że zastanawiam się, na Komisji 

zagłosowałam Za, przed podjęciem tej uchwały zdecydowałam że a może jednak się wstrzymam od 

głosu a w tej chwili jestem święcie przekonana że chyba źle bym zrobiła gdybym się wstrzymała, 

Panie Burmistrzu nie wiem czy zagłosuję za Panie Burmistrzu nie wiem czy dobrze zrozumiałam 

ale jest ogłoszony przetarg prawda chcę zrobić na złość wnioskodawcy staje do przetargu i co 

rozumiem że ja tam nie mogę tak naprawdę nic. No jestem nauczycielem, chcę sobie wybudować 

przedszkole i nie jestem w stanie tego zrobić, ponieważ przepisy prawne mówią o tym że musi być 

zachowana odpowiednia odległość, czyli co, kupuję to tylko po to żeby tak, żeby komuś zrobić 

wyrządzić krzywdę, słuchajcie, nie wiem wydaje mi się że za często właśnie takie są nasze zdania 

tutaj że nie…miał być blok, byli tutaj deweloperzy, proponowali mieszkańcom, może trzy rodziny 

zdecydowały że nie życzą sobie bo coś tam. A może w tej chwili już do Suchedniowa 

sprowadziłoby się kilka rodzin, Suchedniów się starzeje. Decydujemy czasami może nie do końca 

właściwie, nie zastanawiamy się nad pewnymi problemami mieszkańców, a jeżeli ten człowiek, 

jeśli podejmiemy niewłaściwą decyzję, będzie musiał zamknąć ten zakład czy weźmiemy sobie                    

na własne sumienie to że nie wiem nie będzie miał dzieciom dać jeść, nie wiem poniesie ogromne 

straty. A zresztą tutaj i nazwiska jakieś padły, przepraszam nie nazwiska ale takie podejrzenia,                  

że rodzina nie rodzina no proszę państwa dobrze ale każdy tutaj ma jakąś rodzinę. Czyli co jeżeli ja 

mam tu rodzinę i nie wiem, moje dziecko przyjme do pracy, powróci powiedzmy z zagranicy bo 

musiało za chlebem tam wyjechać, były czasy że tej pracy nie mógł dostać, to ja teraz będę się 

zastanawiała czy on może zatrudnić się w Suchedniowie, bo jestem w tej chwili radną i co i ludzie 

będą nie wiem krytykować czy Pana Burmistrza czy każdego pracodawcę bo sobie załatwiła i nie 

wiem przepraszam, zdenerwowałam się. 

Przewodniczący Rady: Proszę pani chciała zabrać głos, proszę bardzo do mikrofonu, bardzo bym 

prosił mikrofon. No tutaj jest nie do mikrofonu, trzeba nie do mikrofonu. 

Mieszkanka Gminy Suchedniów: Proszę Państwa, jestem przyznaję się po raz pierwszy                             

na sesji Rady Miejskiej i słucham tego co tu państwu mówicie, jakie argumenty i tak dalej,                            

no chciał że tak powiem z racji swojej niegdyś wykonywalnego zawodu, jestem urzędnikiem służby 

publicznej i tak dalej, służby cywilnej, byłym już i też miałam z racji swych wykonywanych 

obowiązków zawodowych, ważenie pewnych interesów prawda, interesu społecznego, publicznego, 

prywatnego i tak dalej i co mnie tutaj że tak powiem rzuca, państwo zasłaniacie się że, znaczy                     

od czego zacznę ,skoro przepis prawa mówi coś takiego że jest to dopuszczalne, jest to sprawdzone. 

Dlaczego że tak powiem robimy jakieś, że tak powiem, no ,szukamy właśnie tego drugiego dna 

żeby to tylko, że tak powiem, może utrudnić, przesunąć, przeciągnąć i tak dalej, ktoś kto chce 

działać prawda, i teraz tak czy tu nie będzie też pewnych, bo mówi się o jakieś konotacjach 

rodzinnych czy tutaj też nie jest pewne ograniczanie że tak powiem naszych swobód obywatelskich, 

że skoro ja jestem z kimś tam powiązana, to już nie mogę przystąpić do tego czy przepisy prawa to 

wykluczają. Jeżeli tak to proszę mi powiedzieć, proszę mi przekazać nie możemy tak robić,                       

bo tylko, że tak powiem, robimy taką ja jako że tak powiem tu. Jako mieszkaniec odczuwam,                   

że robimy takie, że tak powiem, w pewnym sensie jakąś aferę, sprawdźmy z przepisami jeżeli jest 
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ściśle a ja mam doświadczenie, że tak powiem, takie prawnicze, zawodowe, sama prowadziłam 

postępowania administracyjne, jeżeli jest to jednoznaczny przepis, nie nasuwa żadnych wątpliwości 

co do interpretacji, jesteście państwo że tak powiem ,powiem kolokwialnie, kryci, nikt tutaj nie ma 

na podstawie przepisów prawa  i nie wiem dlaczego robić taki problem, rzeczywiście że ten 

człowiek chce rozwijać działalność, jeżeli działka by była stała, by była nie zagospodarowana                          

i że tak powiem, ganiałyby się tylko po niej jakieś tam zające, dlaczego to utrudniać. Przecież to 

później da dochody w postaci podatków, tutaj do jednostki do budżetu, naprawdę no nie wiem 

czemu tu się tak robi to drugie dno. 

Przewodniczący Rady: Ma Pani rację, znaczy ja może wyjaśnię też ze swojego punktu 

widzenia, była, burmistrz wie o tym że była taka sytuacja że zawsze proszę, Panie Burmistrzu 

,spotykajmy się z radnymi ,porozmawiajmy ,było by może trochę inaczej, jeśli chodzi o spotkania 

ze mną, Pan Burmistrz wie, szczerość, rozmowa, myśle że to podstawa, ja powiedziałem, ja bardzo 

chętnie, i dziś  na pewno będę głosował przeciw ,bo uważam że, wedle swej osoby w formie 

przetargowej nie ma problemu, ale żeby mi nikt w życiu nie zarzucił, że zagłosowałem stronniczo 

w jakiś sposób, dziękuje…proszę, Panie Burmistrzu. 

Burmistrz Cezary Błach: Ja jeszcze się odniosę tak do wypowiedzi Pana Przewodniczącego,                  

nie rozumiem, czy mamy tutaj cos tajemnie się spotykać ,knuć coś, coś ustalać, było wszystko na 

komisji powiedziane, jest sesja publiczna, otwarta i dlatego o tym rozmawiamy. Natomiast                          

ja również nie, nie jestem do tego upoważniony żeby w rozmowach w cztery oczy, łamać ustawę                

o ochronie danych osobowych i przekazywać kiedykolwiek z państwa o danym, właśnie o danych 

osobowych też nie zgadzam się z tym że pan mi teraz zarzuca kłamstwo, bo powiedziałem panu 

wtedy że są to osoby ze Skarżyska, których nazwiska nie pamiętam i to powiedziałem, natomiast 

nie ukrywałem w żaden sposób, kto to jest i jeszcze raz, gdzie są to osoby w żaden sposób ze mną 

spokrewnione. Dziękuje. 

Przewodniczący Rady: Dziękuję panie Burmistrzu, wie pan o tym że ja wykonując mandat 

radnego i Przewodniczącego Rady, mam dostęp do wszystkich informacji i jeśli proszę                                                   

o informację, nie w jakiś sposób żeby na złość komuś zrobić czy coś tylko, no normalna rozmowa 

wtedy była, Pan Burmistrz dobrze o tym wie, nie wiem dlaczego takie zachowanie było. 

Burmistrz Cezary Błach: Czyli Pan Przewodniczący uważa, że to Pan Przewodniczący 

jednoosobowo decyduje po nazwisku, czy zagłosować. 

Przewodniczący Rady: Nie, nie.  

Burmistrz Cezary Błach; Czy dać, czy coś dać, czy coś odmówić. 

Przewodniczący Rady: To nic, ja dziękuję już nie w tej sprawie nie będę opowiadał. 

Z-ca Burmistrza: Szanowni państwo, uzasadnienie do uchwały zostało przygotowane. Wydaje                   

mi się że wyczerpująco ten temat został tutaj opisany, także wydaje mi się że wnioskuje do Państwa                     

o podjęcie tej uchwały i dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady: Proszę, pan radny Marcin Pałac, proszę. 
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Radny Marcin Pałac: Dziękuję bardzo. Szanowni państwo. No ja tylko powiem tyle że jestem 

radnym na tym terenie i dobrze znam te działki, te tereny, to wszystko jest to oddalone od domów 

mieszkalnych, jest to taki teren nad trasą szybkiego ruchu, pewnie nigdy tam nie powstaną 

rzeczywiście jakieś osiedla domków jednorodzinnych czy bloków, jest to super miejsce na to, żeby 

tam się zaczęło coś dziać, żeby zaczął się tam jakieś rozkręcać biznes, mamy tam jedną firmę blisko 

ale jest tam bardzo dobry dojazd. No i mamy ten węzeł tam no  jest naprawdę super. Ja jestem za 

tym żeby coś tam się zadziało, ktoś pierwszy zacznie coś i może pójdzie. Może się uda, że ktoś 

dalej kupi jakąś działkę, może ktoś coś otworzy innego, jest to naprawdę fajne miejsce gdzie 

właśnie ta działalność zarobkowa jakaś może powstać tak, nie będzie przeszkadzać innym 

mieszkańcom, nie będą przeszkadzać może jakieś zapachy, nie będą przeszkadzać, no uważam,                      

że że dobrze że tak się dzieje. Dziękuję bardzo. 

Wiceprzewodnicząca Rady Małgorzata Kuszewska: A na tej sali są  również mieszkańcy 

naszego miasta, którzy może nawet nie mieli dzisiaj pojęcia o tym że jest propozycja podjęcia takiej 

uchwały i stwierdzili pracownicy, dawni urzędu prawda miasta, pani która również pracowała, Pan 

Matla pracował czyli chyba na tych przepisach prawnych się zna pani tutaj, również ma styczność                             

z taką pracą w urzędzie no więc właśnie i ci mieszkańcy. Jest tutaj na sali również pani prawnik                      

i myślę że przegłosowanie za tą uchwałą nie stanowi dla nas jakiegoś niebezpieczeństwa,                                  

że popełniliśmy błąd czy możemy podlegać jakiejś potem karze.  

Przewodniczący Rady: Ja cały czas mówię że bardzo chętnie, tylko forma troszkę inna, bo to jest 

duża działka i niestety… ktoś jeszcze w tym miejscu, proszę pani radna. 

Radna Wojewódzka Agnieszka Buras: Szanowni państwo żebyśmy się tutaj też dobrze 

zrozumieli ,to nie jest tak że nie sprzedawać nie żeby nie kupili tego mieszkańcy, nie prowadzili 

działalności ale proszę powiedzieć, tu chodzi o samą formę tu, jaka to jest różnica, nie jest prawdą 

że nie ma osób, które przystąpiłyby do przetargu czy zaraz ktoś chciałby robić na złość akurat 

osobie wnioskującej, że nabędzie tą działkę, ale proszę państwa tu Pani mówi, że no trzeba dbać                    

o interesy tych osób, które coś znaczy państwo radni, oczywiście tylko że waszą rolą nie jest dbać                               

o interes jednego przedsiębiorcy, tylko o majątek którym zarządzacie, majątek Gminy, jeżeli macie 

szansę jakąkolwiek szansę maksymalizacji zysku ze sprzedaży danej nieruchomości, to trzeba ją 

wykorzystać. A taką formą jest przetarg, jest on przejrzysty i tak naprawdę przystępuje do niego 

czasami kilka osób, może nikt nie przystąpi i osoba zainteresowana bez problemu, ten przetarg 

wygra i sobie te działki scali, nie rozumiem dlaczego to tutaj budzi aż takie emocje i przecież tu 

przetarg, organizacja przetargu, formy przetargu, nie blokuje tak naprawdę tego przedsiębiorcy 

przed przystąpieniem do tego przetargu i zakupem tej działki, jest to po prostu taka forma 

rzeczywiście ogólnie przyjęta i stosowana przez czy urzędy gminy czy czy powiaty czy urząd 

marszałkowski z tej, z tej bezprzetargowej formy sprzedaży raczej rzadko się, bardzo rzadko 

korzysta I po prostu nie stosuje tu, nie ma żadnego jakiegoś takiego działania, która miałoby 

ograniczyć możliwość zakupu tej działki przez tego przedsiębiorcę natomiast no państwo musicie 

stać na straży tego majątku, którego w gminie Suchedniów naprawdę zostało już niewiele zostało 

niewiele. Być może jest teren podmokły, jak pan mówi bezużyteczny, natomiast może któryś rolnik 
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otworzy sobie tam, ja strzelam, nie wiem, staw, także no dajcie szansę, Szanowni Państwo, to jest 

tylko porównanie, pani radna, ja w tej chwili tylko daje przykład, jakie są inne możliwości.  

Przewodniczący Rady: Pani prawnik chciała jeszcze zabrać głos, ale proszę do mikrofonu. 

Radca Prawny Anna Grzegolec: Szanowni państwo, jedną rzecz chciałam jakby przytoczyć to 

co powiedział Pan Burmistrz już na początku, właśnie w przedmiocie tej uchwały, trzeba zwrócić 

uwagę to co będzie po czyli po podjęciu uchwały za lub przeciw, będzie szacowana wartość tej 

nieruchomości i tutaj w mojej ocenie znaczące jest to, że wartość tej nieruchomości nie będzie 

już szacowana jako wartość jakby nieruchomości rolnej, więc możemy uzyskać w wyniku 

sprzedaży właśnie bezprzetargowo, wydaje mi się wyższą cenę i na to są dokumenty,  niż w wyniku 

sprzedaży przetargowej, gdzie tak naprawdę zainteresowanie może być znikome, z uwagi na to,                 

że jest to nieruchomość rolna. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady: Dziękuje, ktoś jeszcze chciałby zabrać głos, nie ma chętnych, 

przechodzimy do procedury głosowania. 

18.d. głosowanie nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

w drodze bezprzetargowej nieruchomości niezabudowanej o nr ewid. geod. 1120/4 o pow. 0,2036 

ha, położonej w miejscowości Suchedniów, w celu poprawy warunków zagospodarowania działki 

sąsiedniej 

Uchwała Nr 394/LXI/2023 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

w drodze bezprzetargowej nieruchomości niezabudowanej o nr ewid. geod. 1120/4                                     

o pow. 0,2036 ha, położonej w miejscowości Suchedniów, w celu poprawy warunków 

zagospodarowania działki sąsiedniej stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości gruntowej w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
niezabudowanej o nr ewid. geod. 1120/4 o pow. 0,2036 ha, położonej w 
miejscowości Suchedniów, w celu poprawy warunków zagospodarowania 
działki sąsiedniej. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 23 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 
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ZA 9 69.23 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 4 30.77 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Adamiec Krzysztof ZA 

2 Bator Monika ZA 

3 Biskup Wiesław nieobecny 

4 Frątczak Lidia PRZECIW 

5 Krogulec Waldemar ZA 

6 Kuszewska Małgorzata ZA 

7 Kutwin Tomasz ZA 

8 Obara Mirosław nieobecny 

9 Pająk Arkadiusz ZA 

10 Pałac Marcin ZA 

11 Salwa Anna PRZECIW 

12 Słoma Paweł ZA 

13 Stępień Małgorzata PRZECIW 

14 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

15 Zegadło Eugeniusz PRZECIW 

 

19. Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego. 

19.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną, 

Projekt uchwały przedstawił Pan Dariusz Miernik – Z-ca Burmistrza (projekt uchwały                              

w załączeniu do protokołu) 

19.b. opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego, 
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Pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały przedstawił Pan Marcin Pałac - Przewodniczący 

Komisji.  

Komisja proponuje do składu Komisji powołać następujących radnych:  

Anna Salwa – Przewodniczący Komisji, Monika Bator, Marcin Pałac i Eugeniusz Zegadło. 

Wszyscy proponowani kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji Inwentaryzacyjnej. 

19.c. dyskusja 

Z-ca Burmistrza: Tylko jeszcze dodam, że termin uzupełnienia tego wniosku, wyznaczono na 

dzień 31 grudnia, także powołana komisja inwentaryzacyjna będzie się musiała spiąć.  

Mieszkanka Gminy Suchedniów (sołectwa Ostojów): Proszę państwa jako mieszkanka Ostojowa, 

zwracam się tutaj do państwa, którzy zostali powołani do tej komisji, abyście no w miarę to 

sprawnie przeprowadzili .bo jak pan Burmistrz tutaj powiedział, termin do złożenia tego 

uzupełnienia tego materiału do wniosku u wojewody jest wyznaczony na koniec roku, tak na koniec 

grudnia, a że tak powiem w efekcie państwa pracy musi być też wyłożony do publicznego wglądu                             

i to chyba na 30 dni, także nie mamy za dużo czasu, żeby się po prostu no wywiązać z tego, no z 

tego zobowiązania wobec wojewody, żeby sprawa szła dalej, także bardzo proszę, bardzo proszę się 

pochylić na tą sprawą w miarę szybko i sprawnie, bo mieszkańcy Ostojowa na to czekają, dziękuję. 

19.d. głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia 

Komunalnego 

Uchwała Nr 395/LXI/2023 w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia 

Komunalnego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej 
Mienia Komunalnego. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 23 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 % 
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Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Adamiec Krzysztof ZA 

2 Bator Monika ZA 

3 Biskup Wiesław nieobecny 

4 Frątczak Lidia ZA 

5 Krogulec Waldemar ZA 

6 Kuszewska Małgorzata ZA 

7 Kutwin Tomasz ZA 

8 Obara Mirosław nieobecny 

9 Pająk Arkadiusz ZA 

10 Pałac Marcin ZA 

11 Salwa Anna ZA 

12 Słoma Paweł ZA 

13 Stępień Małgorzata ZA 

14 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

15 Zegadło Eugeniusz ZA 

 

20. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie Gminie Łączna mienia 

Gminy Suchedniów w związku ze zmianą granic administracyjnych. 

20.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną, 

Projekt uchwały przedstawił Pan Dariusz Miernik – Z-ca Burmistrza (projekt uchwały                              

w załączeniu do protokołu). 

20.b. opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego, 

Pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały przedstawił Pan Marcin Pałac - Przewodniczący 

Komisji.  

20.c. dyskusja 

Dyskusji nie odnotowano   
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20.d. głosowanie nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie Gminie Łączna mienia 

Gminy Suchedniów w związku ze zmianą granic administracyjnych. 

Uchwała Nr 396/LXI/2023 w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie Gminie Łączna mienia 

Gminy Suchedniów w związku ze zmianą granic administracyjnych stanowi załącznik                            

do niniejszego protokołu.  

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
Gminie Łączna mienia Gminy Suchedniów w związku ze zmianą granic 
administracyjnych. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 23 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 3 20 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Adamiec Krzysztof ZA 

2 Bator Monika ZA 

3 Biskup Wiesław nieobecny 

4 Frątczak Lidia ZA 

5 Krogulec Waldemar ZA 

6 Kuszewska Małgorzata ZA 

7 Kutwin Tomasz ZA 
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8 Obara Mirosław nieobecny 

9 Pająk Arkadiusz ZA 

10 Pałac Marcin ZA 

11 Salwa Anna ZA 

12 Słoma Paweł ZA 

13 Stępień Małgorzata ZA 

14 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

15 Zegadło Eugeniusz nie głosował 

 

21. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie wykazu przystanków komunikacyjnych 

oraz warunków korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Suchedniów w ramach publicznego transportu zbiorowego. 

21.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną, 

Projekt uchwały przedstawił Pan Dariusz Miernik – Z-ca Burmistrza (projekt uchwały                              

w załączeniu do protokołu). 

21.b. opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego, 

Pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały przedstawił Pan Marcin Pałac - Przewodniczący 

Komisji.  

21.c. dyskusja,  

Dyskusji nie odnotowano 

21.d. głosowanie nad uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie wykazu przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków korzystania z przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Suchedniów w ramach publicznego transportu 

zbiorowego. 

Uchwała Nr 397/LXI/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie wykazu przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków korzystania z przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Suchedniów w ramach publicznego transportu 

zbiorowego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

głosowanie głosowanie nad uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie wykazu 
przystanków komunikacyjnych oraz warunków korzystania z przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 
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Suchedniów w ramach publicznego transportu zbiorowego. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 23 listopada 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Adamiec Krzysztof ZA 

2 Bator Monika ZA 

3 Biskup Wiesław nieobecny 

4 Frątczak Lidia ZA 

5 Krogulec Waldemar ZA 

6 Kuszewska Małgorzata ZA 

7 Kutwin Tomasz ZA 

8 Obara Mirosław nieobecny 

9 Pająk Arkadiusz ZA 

10 Pałac Marcin ZA 

11 Salwa Anna ZA 

12 Słoma Paweł ZA 
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13 Stępień Małgorzata ZA 

14 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

15 Zegadło Eugeniusz ZA 

22. Sprawy różne. 

Wiceprzewodnicząca Rady Małgorzata Kuszewska: Ja mam taka propozycje, żeby                                          

nie dochodziło do takich spięć, czy mogłaby  być taka możliwość, by na  nasze komisje zapraszać 

panią prawnik ,która wyjaśniała by nam na bieżąco wiele spraw, nie byłoby domysłów, 

niedopowiedzien. Ta sesja była taka bardzo nerwowa, a druga sprawa, zbliża się Mikołaj, pan 

Burmistrz niejednokrotnie uczestniczył w różnych takich przedstawieniach, zorganizowanych przez 

uczniów jedynki, nauczyciele prowadzą te zajęcia nieodpłatnie poza godzinami pracy i w nagrodę 

po ostatnim przedstawieniu, było piękne, obiecaliście panowie Burmistrzowie zakup kilku 

microportów dzieciom, teraz będzie organizowany kolejny przedstawienie, przydałyby się. Ja już 

sprawdzałam nawet cenę taką, niedrogie rzeczy 98 zł taki microport, no i chciałam zapytać 

ponieważ tutaj znalazły się w tym gminnym programie na rok dla dzieci i rozwiązania Problemów 

Alkoholowych dodatkowe pieniądze, tam jest 1700 zł z groszami czy z tych pieniążków można 

było dokonać takiego zakupu chociaż trzech czterech takich microportów, to byłaby na pewno dla 

dzieci bardzo miła niespodzianka, zresztą obiecana. No i zachęta do przygotowywania kolejnych 

przedstawień. Chciałabym żeby panowie dotrzymali tej obietnicy.  

Z-ca Burmistrza:  Znaczy cena nie jest wysoka, jak obiecaliśmy, musimy wypełnić obietnicę jest 

to, jest to możliwe, znaczy nie, nie wiem czy z tego, ale jest możliwe że na pewno postaramy się z 

obietnicy wywiązać, jeśli chodzi o panią prawnik na komisjach, no każda uchwała ,każde 

uzasadnienie uchwały jest opiniowane przez prawnika, także jest pieczątka. No nie wiem jeśli jest 

taka dodatkowo jeszcze potrzeba. No to możemy rozmawiać, ale myślę że ta sprawa akurat 

tego to trochę, dwie dzisiaj mieliśmy sprawy takie rozdmuchane, chyba niepotrzebnie, nie wiem 

dlaczego no ale, ale obie realizujemy zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa, nikt tutaj 

żadnego nadużycia, nie miał zamiarów ani nikt nikogo nie chciał oszukać. 

Radna Małgorzata Kuszewska: Nie chodzi, żeby była na każdych komisjach prawda, tylko wtedy 

gdy dochodzi do takich podejmowania uchwał, trudnych, trudnych dla wszystkich radnych. 

Z-ca Burmistrza: Jeśli będzie taki wniosek, że trzeba się spotkać z prawnikiem, no to, to tak 

oczywiście jest to możliwe. 

Radna Agnieszka Włodarczyk-Mazurek: Dziękuję panie Burmistrzu, ja chciałam powiedzieć,                  

że zbliża się już do końca inwestycja na ulicy Żeromskiego i chciałam bardzo za to podziękować, 

ponieważ Mieszkańcy są, no myślę że zadowoleni a sam koniec ulicy będzie zadowolony,                               

za niedługo także wiem że kosztowało to wiele pracy trudu spotkań, ale udało się i myślę że to jest 

najważniejsze. Natomiast mam taką gorącą prośbę, ponieważ jest ten łącznik między ulicą 

Żeromskiego, ulicą Świerkową, ul Wrzosowa, było tam nawożone, jednak ten materiał chyba jest 
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mało skuteczny, bo to wszystko spływa, jednak ludzie tamtędy jeżdżą, mieszkańcy tej ulicy 

używają, jak tylko pogoda pozwoli i myślę że mieszkańcy to rozumieją, to bardzo bym 

prosiła, żeby tą nawierzchnię doprowadzić do takiej takiego stanu, żeby ona była w użytku.  

Radny Arkadiusz Pająk: Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, ja 

wrócę jeszcze do tematu sprzedaży tej działki bezprzetargowo, spokojnie, nie będę mówił o  tej 

działce, mówi tylko o pieniążkach z tej działki. No bo, ponieważ ją sprzedamy to mam taką 

propozycję, żeby za to kupić coś innego a chodzi mi o to że jak wszyscy wiemy na ulicy 

Langiewicza jest robiona kanalizacja i tam są projektowane, już wybudowane dwie przepompownie 

i tam mieszkańcy udostępnili nam swoje działki i należy te działki wykupić. Ja proponuję żeby 

część przynajmniej tych pieniędzy, bo to pewnie będzie więcej niż wartość tych dwóch działek czy 

tych części działek mieszkańców, żeby te pieniądze przeznaczyć na właśnie wykup tych dwóch 

działek, które poszły pod przepompownię, dziękuję. 

Z-ca Burmistrza: W tej chwili wykupujemy dopiero tereny pod przepompowniami, 

przepompownią na ulicy Warszawskiej, gdzie też inwestycja została zrealizowana w roku 

ubiegłym, bo ten te budowy tak się to odbywa że na etapie projektowania zbieramy zgody od 

mieszkańców na projektowanie, mieszkańcy zezwalają nam na, pozwalają nam wchodzić w swoje 

działki, możemy dysponować nimi na cele budowlane, a dopiero wykupy realizujemy po 

wybudowaniu i po oddaniu inwestycji do użytkowania, taka sama sytuacja jest na ulicy 

Żeromskiego na ulicy i taka sama na ulicy Langiewicza, na ulicy Słonecznej tak, gdzie te ponownie 

są budowane, a dopiero w przyszłości będziemy je wykupywać tak o Langiewicza pamiętam bo tam 

były spotkania. Ja tam też musiałem swoim nazwiskiem, że tak powiem, gwarantować że to 

zostanie wykupione, no ale mieszkanie, Mieszkańcy, są naprawdę bardzo przychylni i rozumieją,                

że takie taka potrzeba jest i ten cel publiczny jest realizowany i będzie to służyło całej ulicy, tak 

jeśli chodzi o tutaj mi o Agnieszkę, tu nic by  się nie udało prawda, bo to nasza ciężka praca, twoja 

również, że tych spotkań się tam, mnóstwo było i udały się, wypracowaliśmy to, dziękuję. 

Radny Tomasz Kutwin: Panie Burmistrzu na ulicy Dworcowej, naprzeciw rampy kolejowe, jest 

duża dziura w asfalcie, jakby to trzeba załatać tak, tak dość głęboka, także koło zostawić. 

Przewodniczący Rady: To jeszcze na zakręcie na ul. Słoneczną na Józefowie jak się jedzie. 

Radna Anna Salwa: Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni państwo. Zacznę                                         

od podziękowań, bo wreszcie droga 751 została oddana do użytku. Dziękuję w imieniu wszystkich 

mieszkańców, było to przedsięwzięcie, które rodziło tak wiele negatywnych emocji, ale już mamy 

je poza sobą, więc to jest powód do radości do sukcesu, pan Burmistrz to wspominał że częściej 

mówimy o tym co jest złe, co jest długotrwałe, ale myślę że efekt końcowy jest zadowalający pan 

kolega radny Eugeniusz Zegadło wskazywał na pewne niedociągnięcia i panie Burmistrzu ,pan  

jest tu  fachowcem, bardzo proszę też o uwzględnianie tych opinii mieszkańców, którzy zgłaszają 

się i tam proszą, jeszcze o jakieś drobne poprawki, dotyczące krawężników i tam takich różnych 

elementów, znaków, które gdzieś tam troszkę zasłaniają albo jest ich zbyt mało albo zbyt dużo to 

jest to jedna sprawa, dzisiaj usłyszeliśmy tu wszyscy że wreszcie skrzyżowanie i budowa przy ulicy 

Kościelnej, tu przy poczcie, o co wielokrotnie wnioskowała mi te pieniądze pani Skarbnik, w jakiś 
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sposób też nam zabezpieczyła i ta inwestycja dojdzie do skutku, to tylko mam pytanie jedno, bo 

mieszkańcy mnie też o to pytają, przybliżony czas przystąpienia do realizacji tego przedsięwzięcia 

panie Burmistrzu to kiedy Kościelna ,pasy, przejście dla pieszych. 

Z-ca Burmistrza: Przybliżony czas, dzisiaj podpisałem specyfikację jeśli chodzi o przetarg 

wstępnie tam jest ustalony bo nie wiem czy to się dzisiaj udało opublikować czy nie. Bo z tą 

publikacją też, jest też są problemy, przetarg w specyfikacji był określony na dzień 8 grudnia, także 

w tym roku jeszcze, mam nadzieję, żebyśmy rozstrzygnęli postępowanie przetargowe, wyłonili 

wykonawcę no i w przyszłym roku byłaby realizacja.  

Radna Anna Salwa: Jeśli tak, to ja bardzo proszę, mając na uwadze doświadczenia z budowy ulicy 

751 i jakie ona rodziła problemy, ponieważ jest to teren taki, szkoła, biblioteka, kościół, o takie że 

tak powiem, działania zabezpieczające, jeśli chodzi o te przejścia w zastępstwie, te które będą żeby 

to było tak przemyślane dogłębnie, żeby było bezpieczne dla tych wszystkich którzy na czas 

remontu z tej drogi będą korzystać. A jeszcze jeśli jestem przy głosie to nie doczekałam się                         

i obawiam się, czy się doczekam do końca swojej kadencji na odmalowanie pasów, to jeszcze raz 

proszę, wiem że zima zaraz będzie, że to śnieg przysypie i tak nie potrzeba. No ale jednak są 

potrzebne, bo no bo to to jest takie, takie to są miejsca, które z których mieszkańcy korzystają 

bardzo często, także dziękuję ślicznie.  

Radna Wojewódzka Agnieszka Buras: Wiele tutaj, no języczkiem uwagi jest jednak teren kopalni 

,i to co się z tym terenem później zadzieje. Ja chciałabym zapytać jakie działania do tej pory podjęła 

Gmina celem niedopuszczenia do otworzenia w przyszłości na tym terenie wysypiska odpadów                      

o którym, czego najbardziej obawiają się mieszkańcy i jakie działania państwo podjęliście czy 

została zostały wprowadzona, już naniesione zmiany w strategii i w planie zagospodarowania które, 

które by w jakiś sposób tutaj wykluczyły otworzenie tego rodzaju działalności i czy, no bo wiem że 

radni chyba na komisji, z tego co już czytałam, podjęli, wystąpili z takim wnioskiem aby ten teren 

zabezpieczyć tak, żeby nie było tam tego rodzaju działalności, natomiast nie podjęta jest też 

uchwała, która by w jakiś sposób mogła. 

Przewodniczący Rady: Ale uchwała została podjęta…pani Radna , oczywiście. 

Z-ca Burmistrza: Została podjęta uchwała o przystąpieniu do miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. 

Radna Wojewódzka: Ale te plan nie zostały zmieniony jeszcze, prawda.  

Z-ca Burmistrza: Ten plan się opracowuje, rozmawialiśmy dzisiaj wcześniej o tej uchwale, 

procedura planu, znaczy opracowujemy go zgodnie z procedurą, określoną w ustawie o gospodarce 

zagospodarowaniu przestrzennym, przeszedł już projekt planu już został zdefiniowany przez 

gminną komisję urbanistyczno-architektoniczną, w tej chwili jest opiniowany przez instytucje, które 

wskazane są w przepisach, które mają obowiązek zajęcia się tym tematem, także realizujemy 

zgodnie z ustawą, dziękuję. 

Radna Wojewódzka: A czy my mamy jakieś nowe studium czy nadal obowiązuje to stare. 
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Z-ca Burmistrza: Obowiązuje stare do ono, w zasadzie obowiązuje zgodnie z obecnie 

obowiązującymi przepisami, tą zmianą ustawy od 2025 roku gmina ma obowiązek opracowania 

ogólnych planów zagospodarowania przestrzennego i wtedy stracą ważność studia, a w to miejsce 

wejdą te plany. A póki co, obowiązuje stare, obecne studium.  

Radna Wojewódzka: A czy pan Burmistrz sprawdzał bo, ja jeszcze musze to przejrzeć, ponieważ    

z tego co tam dobrze wyczytałam był taki zapis, że po zakończeniu działalności na tym terenie,                 

no to studium daje możliwość utworzenia takiej, takiego, takiego rodzaju działalności i między 

innymi, niestety składowiska odpadów. 

Z-ca Burmistrza: Nie jest, nie jest ważne na tą chwilę bo w studium rzeczywiście wskazany został 

taki kierunek rekultywacji tego terenu po wyzerowało to wyzerowaniu złoża na razie nie ma takiego 

zagrożenia że w ciągu najbliższych dniach latach to złożę zostanie wyeksploatowane i wyzerowane 

kierunek jeśli chodzi o zagospodarowanie tego terenu pod wysypisko czy składowisko odpadów.  

To jest jeden z wielu żeby można było go zrealizować to wiadomo że trzeba będzie 

odpowiednie przepisy też spełnić zagrożenia nie  widzę żeby tam powstało składowisko na tą 

chwilę bo tak do końca tu, rozmawialiśmy dzisiaj o tym do końca 25 roku jest koncesja na 

wydobycie odpadów. 

 Radna Wojewódzka: Natomiast co będzie po 25, skoro mamy takie studium, jakie 

mamy i nie zostały naniesione zmiany? 

 Z-ca Burmistrza: To nie ważne, studium nie ma, nie jest dokumentem prawa, to jest tylko 

dokument kierunkowy, to nie są działania które mamy obowiązek realizować ,ten plan miejscowy 

ma być zgodnie ze studium, albo nie być sprzeczne ze studium, nawet tak się mówi a nie jest tak, że 

musi być musi być realizowany zgodnie ze studium.  

Radna Wojewódzka: Wiem, że nie musi, ale lepiej żeby było to zabezpieczyć i ten zapis zmienić.  

Z-ca Burmistrza: I właśnie zabezpieczamy w ten sposób, że opracowujemy w tej chwili 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. A dodatkowo, dopóki geolog Wojewódzki nie 

określi że te złoże zostało wyeksploatowane, no to nie ma możliwości inaczej, tego wykorzystywać 

jak tylko na kopalnie. 

23. Zamknięcie obrad  

Po wyczerpaniu treści porządku obrad Przewodniczący RM zakończył obrady LXI-ej w kadencji 

Sesji Rady Miejskiej. 

 

    Protokołował                                    Sekretarz obrad                              Przewodniczący 

                                                                                                                      Rady Miejskiej 

 

Mariusz Ślusarczyk                             Tomasz Kutwin                            Krzysztof Adamiec 
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Zapis transmisji powyższej sesji Rady Miejskiej znajduje się pod linkami: 

https://portal.posiedzenia.pl/suchedniów  

https://www.suchedniow.bip.doc.pl  

https://www.suchedniow.pl 
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